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3Вісник регіональних Відділень аПУ

Вітаю з виданням першого «Вісника регіональних відділень аПУ»!
асоціація правників України є потужним, авторитетним та актив-

ним об’єднанням юристів зі всієї України. асоціація допомагає кож-
ному з нас робити внесок як в розвиток юридичної професії, так і в 
особистий розвиток.

регіональні відділення є незамінними структурними підрозділами 
асоціації, їх успішна робота є запорукою нашого повноцінного існу-
вання.  останній рік був насичений подіями в наших регіональних від-
діленнях. Ми бачимо велику увагу до діяльності аПУ з боку колег та 
відчуваємо великий потенціал розвитку. 

Як Правління, так і секретаріат аПУ готові підтримувати ідеї, про-
екти та заходи кожного відділення і всіляко сприяти їхній реалізації. У 
відповідь ми розраховуємо отримати в кожному відділенні ініціативну 
та креативну команду, здатну вести активну діяльність та залучати до 
своїх лав нових членів. 

Від імені Правління аПУ висловлюю вдячність за допомогу у спіль-
ній праці — розбудові нашої спільноти! сподіваюся, що ми з Вами і на-
далі будемо втілювати в життя ці важливі для кожного юриста цілі, що 
надихатиме все більше й більше колег долучатися до нашої асоціації. 

ВСТупне СлоВо

Шановні колеги!

Денис Бугай,  
член правління Апу

Відділення АПУ, які функціонують
Відділення АПУ в АРК
Відділення АПУ в Дніпропетровській області
Відділення АПУ в Донецькій області
Відділення АПУ в Житомирській області
Відділення АПУ в Закарпатській області 
Відділення АПУ в Івано-Франківській області
Відділення АПУ у Львівській області
Відділення АПУ в місті Києві
Відділення АПУ в місті Севастополь
Відділення АПУ в Одеській області
Відділення АПУ в Полтавській області
Відділення АПУ в Рівненській області
Відділення АПУ в Тернопільській області
Відділення АПУ в Харківській області
Відділення АПУ в Хмельницькій області

Відділення АПУ, які не функціонують
Відділення АПУ в Луганській області
Відділення АПУ в Черкаській області
Відділення АПУ в Чернігівській області
Відділення АПУ в Сумській області

Регіони України, в яких не створені Відділення АПУ
Волинська область
Чернівецька область
Кіровоградська область
Миколаївська область
Херсонська область
Запорізька область
Вінницька область

Відділення АПУ, 
які не функціонують

Регіони України, в яких 
не створені Відділення АПУ

Відділення АПУ, 
які функціонують

Відділення АПУ, 
які функціонують

КИЇВ КИЇВ

СЕВАСТОПОЛЬ

СЕВАСТОПОЛЬ
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преЗенТАцІя ВІДДІлення

Метою будь-якої організації є, перш за все, захист своїх 
членів, розвиток та удосконалення професійної діяльності.  
У цьому відношенні Відділення асоціації правників України 
в м. києві, як частина організації, не є винятком та ставить 
перед собою завдання професійного та особистісного розви-
тку як кожного свого члена, так і всіх теперішніх і майбутніх 
членів асоціації. 

робота, яку здійснюють члени ради Відділення аПУ в  
м. києві з 2011 р. щодо запровадження нових проектів та іні-
ціатив — це лише перший крок на шляху до структурних змін 
та зміщення пріоритетів у напрямі розширення роботи з про-
фесійного розвитку юристів.

Перед членами ради Відділення стоїть непросте завдання 
— своєю ініціативністю та небайдужістю до професійних і со-
ціальних проблем, активними діями, направленими на їх вирі-
шення, підняти авторитет асоціації правників України не лише 
серед юридичної спільноти, але й серед громадськості взагалі. 

Проте варто пам’ятати, що будь-яка діяльність Відділення 
призначена, перш за все, для його членів, а тому наша робо-
та неможлива та недоцільна без зацікавленості та участі всіх 
членів Відділення та асоціації в цілому. Пріоритетним прин-
ципом для Відділення є консолідація юридичної спільноти і 
розуміння, що лише разом ми зможемо досягти поставлених 
цілей та втілити їх у життя.

Вперше за всю історію існування Відділення аПУ  
в м. києві бере на себе відповідальність розвивати на-
прямки законопроектної діяльності, просвітництва та 
професійного розвитку на благо всієї асоціації правників 
України, та, в першу чергу, всіх членів. Вважаємо за пер-
шочергове та необхідне знайти в кожному з колег-членів 

Відділення однодумців, помічників, авторів нових ідей 
та проектів і просто небайдужих до майбутнього юридич-
ної спільноти колег. колеги, ми чекаємо на вас, ваші ідеї 
та ваше бажання змінювати умови існування професії та 
роботи на краще!  

Голова Відділення Олена Сотник 

Відділення АПУ в м. Києві

Відділення аПУ в м. києві зараз стоїть на шляху активно-
го розвитку, популяризації своєї діяльності, залучення нових 
членів та мотивування дійсних членів до участі у запроваджу-
ваних проектах та житті асоціації.

У 2011 році у раді Відділення сформувалась унікальна 
за своїм складом команда, до якої входять успішні люди, 
представники юридичного бізнесу, які завзято працюють над 
реалізацією цілей, що ставить перед собою Відділення. 

Презентація Відділення
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преЗенТАцІя ВІДДІлення
До складу Ради входять: 

Артем Атепалихін, 
керуючий партнер  
ЮФ TOPLAWYER, яка 
консультує юридичні 
фірми в сфері бізнес-
стратегій. У Відділенні 
пан артем опікується 
майстер-класами та тре-
нінгами у сфері розвитку 
бізнесу та професійної 
кар’єри.

Наталія Бочарова, 
партнер ЮФ «Золота се-
редина», спеціалізується 
на корпоративному праві 
та судовому процесі, без-
посередньо у Відділенні 
відповідає за реалізацію 
проекту «науковий кон-
сультант».

Наталія Докучаєва, 
відповідальний редактор 
юридичного порталу 
Pravotoday, заступник 
голови Відділення, керує 
напрямом інформаційної 
політики та PR-стратегії.

Михайло Парапан, 
керуючий партнер MVP 
LEGAL GROUP, спеціалізу-
ється на корпоративному 
праві, питаннях нерухо-
мості та будівництва, за-
ймається просвітницькою 
діяльністю та роботою з 
лігою студентів аПУ.

Олена Сотник, партнер 
корпоративної та судової 
практики ао «солодко 
та Партнери», голова 
Відділення, крім коорди-
нації роботи Відділення, 
опікується посиленням 
професійної складової ор-
ганізації, проектами «Май-
стри права»,«Формування 
правової свідомості 
дітей»,«Твоє право».

Олександр Хоменко, 
партнер ЮФ «хоменко, 
Піта і Партнери», спеці-
алізується на практиках 
нерухомості, банкротства, 
судовій, у Відділенні бере 
активну участь у реалізації 
проекту «Майстри права», 
та в розробці концепцій 
майбутніх проектів для 
відділення.

Олег Вдовичен, ке-
руючий партнер ао 
«столичний адвокат», 
спеціалізується на подат-
ковому, інвестиційному, 
господарському праві, 
у Відділенні опікується 
співробітництвом із ко-
мітетом з податкового 
права та іншими органі-
заціями цієї сфери.

Андрій Журжій, керів-
ник юридичного департа-
менту ЗаТ «Фоззі», спе-
ціалізується на податко-
вому та корпоративному 
праві, у Відділенні відпо-
відає за співробітництво 
із комітетом фінансового 
права, головою якого 
він є.

Костянтин Рибач-
ковський, керуючий 
партнер ао «столичний 
адвокат», спеціалізується 
на веденні кримінальних 
справ, господарському, 
корпоративному та ци-
вільному праві.

Роман Титикало, на-
уковий радник ак «Пра-
вочин», спеціалізується 
на цивільному, корпора-
тивному, господарському 
праві, у Відділенні коор-
динує співробітництво із 
науковцями-правниками, а 
також інформування прав-
ників щодо особливостей 
наукової кар’єри, отриман-
ня наукових ступенів.

Олена Щербина, рад-
ник ЮФ «саєнко харен-
ко», спеціалізується на 
корпоративному праві, у 
Відділенні опікується пи-
таннями просвітницької 
роботи з лігою студентів 
аПУ, в тому числі в меж-
ах проекту «науковий 
консультант».

Олег Давиденко,  
керуючий партнер  
ЮФ «арієс», спеціалізу-
ється на податковому, те-
лекомунікаційному праві, 
у Відділенні займається 
просвітницькою роботою, 
організацією заходів із об-
говорення законопроектів 
та змін до законодавства.

Андрій Манорик, 
юрист ЮФ «саєнко 
харенко», у Відділенні 
очолює напрям нефор-
мального спілкування 
правників та організації 
дозвілля.

Віталій Сердюк, парт-
нер, керівник кримі-
нального департаменту 
ао «акТіо», заступник 
голови ради Відділення, 
опікується організаційни-
ми питаннями Відділення 
та розвитком відносин з 
іншими громадськими 
організаціями.  

Світлана Трофимчук, 
партнер оа «с.Т. Парт-
нерс», спеціалізується на 
кримінальному, цивіль-
ному, сімейному праві, 
нерухомості, у Відділен-
ні координує проекти 
«Формування правової 
свідомості дітей», «Твоє 
право».
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преЗенТАцІя ВІДДІлення
Проекти

діяльність будь-якої громадської організації або її підрозділу має містити 3 основні складові: професійну, просвітницьку та соці-
альну. У своїй роботі Відділення аПУ в м. києві спирається саме на такі принципи діяльності та успішно реалізує їх серед правників, 
намагаючись направляти тематику своїх проектів на найбільш проблемні та актуальні питання, що виникають в наш час.

Захист прав та інтересів Професійний розвиток

— Захист прав та інтересів юридичної спільноти шляхом 
проведення круглих столів, семінарів, форумів з питань, 
що стосуються професійної діяльності правників. 
— направлення листів та запитів до офіційних органів дер-
жавної влади.
— розробка нових стандартів професії та етичних норм 
правника. 

— Проведення майстер-класів, семінарів, конференцій із 
проблемних питань законодавства та суспільно важливих 
законопроектів.
— інформування членів Відділення про нові освітні програми.
— обговорення та запровадження нових проектів.
— співпраця з головами відділень аПУ для підтримання ре-
гіональних ініціатив та їх розвитку, спільного впроваджен-
ня нових напрямів та можливих змін.

Цей напрям є пріоритетним, хоча і недостатньо визначеним за конкретними проектами. Проте основною метою Відділення 
є презентація за результатами року роботи нової стратегії розвитку та програми захисту дійсних членів аПУ, їх особистісної 
участі та можливості впливу в межах професії та суспільства.

Робота з майбутніми правниками
Проект «Незалежний науковий консультант» Проект «Майстри права»

— Це допомога членів аПУ дійсним членам ліги студентів 
аПУ з метою надання практичних порад та консультацій з 
питань написання наукових та науково-практичних робіт.
— Метою проекту є підвищення рівня юридичної освіти, 
налаштування та підтримання тісних зв’язків практикуючих 
фахівців в галузі права з майбутніми молодими кадрами.
— Цільовою аудиторією є студенти 4-5 курсів навчання, які 
є дійсними членами ліги студентів аПУ.

— Це унікальна можливість для практикуючих юристів 
стати частиною соціальної програми передачі знань 
студентам юридичних ВУЗів з питань, що часто виникають 
в юридичній практиці, але мало розглядаються під час 
учбового процесу.
— Цільовою аудиторією є студенти юридичних факультетів 
3-5 курсів навчання.
— для цілей проекту проводяться семінари, лекції, 
практикуми з практикуючими юристами — лідерами у своїй 
сфері.

Чому? Підтримка та навчання молодих кадрів є надзвичайно важливим завданням у будь-який час та у будь-якій професії, 
а особливо в юридичній сфері. саме тому цей напрям діяльності київського відділення неможливо переоцінити, адже він 
має безліч переваг як для студентів, так і для практикуючих юристів, даючи змогу кожному члену аПУ стати безпосереднім 
учасником важливої та актуальної просвітницької роботи серед студентів, покликаної надати унікальну допомогу майбутнім 
юристам та підвищити авторитет юридичної професії серед молоді.

Соціальний напрям
Проект «Формування правової свідомості дітей» Проект «Твоє право»

на жаль, із кожним роком кількість злочинів, які скоюють 
неповнолітні, зростає у геометричній прогресії. Ще гірша 
ситуація серед тих дітей, які позбавлені сімейного тепла 
та уваги батьків і близьких. невизначеність майбутнього, 
психологічна неготовність до дорослого життя штовхає 
на злочинний шлях. Цифри говорять самі за себе: 40% 
випускників дитячих будинків і шкіл-інтернатів для сиріт 
потрапляють в злочинний світ!
— Метою проекту є підвищення рівня правової свідомості 
дітей та підлітків.
— Предметом діяльності є сприяння у розвитку правового 
виховання дітей, правова освіта молоді, профілактика 
малолітньої злочинності.
— Цільова аудиторія: діти-сироти, діти, позбавлені 
батьківського піклування, які перебувають у державних 
спеціальних установах для соціального захисту дітей віком 
від 10 до 16 років.

Чому? наше завдання у межах цього проекту — із раннього 
дитинства сформувати у дітей-сиріт, дітей, позбавлених 
батьківського піклування реальне уявлення про наслідки 
злочинних дій та правильні ціннісні орієнтири.

Як правило, підлітки виходять з дитячого будинку зовсім 
непідготовленими до життя, їм не надається ні практична, 
ні психологічна підтримка для подальшого пристосування 
до умов життя. У підсумку – страшна статистика: 40% 
випускників дитячих будинків і шкіл-інтернатів для 
сиріт стають алко- або нарко-залежними, 10% закінчують 
життя самогубством. Тільки 10% більш-менш успішно 
влаштовуються у самостійному житті. 
— Метою проекту є інформування дітей про їхні права та 
обов’язки та допомога у захисті їхніх прав.
— для цілей проекту здійснено випуск спеціальної брошури, 
інформаційних листів та рекомендацій, спрямованих на 
висвітлення та охорону основних прав дітей, а також запуск 
«гарячої лінії» телефонів з надання юридичної консультації 
вихованцям дитячих будинків та шкіл-інтернатів.
— Проект розрахований на дітей, випускників державних 
спеціальних установах, інтернатів, притулків.

Чому? Цей проект створюється з метою реальної допомоги 
таким дітям, їхньої підтримки та спрямування до успішного 
життя, захисту від свавілля та байдужості виконавців в 
системі.
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одним із пріоритетних напрямів роботи асоціації прав-
ників України (аПУ) у 2011 році є розвиток регіональних 
відділень. У зв’язку з цим було вирішено розпочати практи-
ку проведення масштабного регіонального заходу у м. льво-
ві — Західноукраїнського юридичного форуму.  

20 травня 2011 року асоціація правників України про-
вела і Західноукраїнський юридичний форум. Цей захід став 
першою спробою асоціації дослідити регіональні юридичні 
ринки та залучити місцевих юристів до обговорення акту-
альних питань професії.

на відкритті Форуму виступив голова Відділення аПУ у 
львівській області Маркіян Мальський, керівник Захід-
ноукраїнської філії ао Arzinger. Він констатував той факт, 
що юристам західного регіону бракує згуртованості та актив-

ності у захисті своїх прав та інтересів. саме тому асоціація 
докладатиме всіх зусиль для об’єднання правників та під-
тримки їх ідей та ініціатив. окрім того, Маркіян Мальський 
звернувся до учасників Форуму, серед яких переважна біль-
шість представляє західний регіон, брати участь у заходах 
Відділення та планувати участь у Форумі наступного року.

і Західноукраїнський юридичний форум зібрав близько 
сотні учасників з різних регіонів країни. окрім столичних 
юристів та правників львівщини, у Форумі взяли участь 
представники харкова, одеси, Тернополя, хмельниччини, 
донецька, кіровограда, Закарпаття, івано-Франківська, а 
також автономної республіки крим.

Під час першої сесії Форуму фахівці аналізували тенден-
ції загальноукраїнського ринку юридичних послуг та ситу-

ТеМА ноМерА

І Західноукраїнський юридичний  
форум Асоціації правників України
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ацію в регіонах. Член Правління аПУ Валентин Загарія, 
керуючий партнер ЮФ «спенсер і кауфман», представив 
тенденції загальноукраїнського ринку у доповіді «Що рік 
прийдешній нам готує», а Маркіян Мальський систематизу-
вав особливості розвитку регіональних юридичних ринків, 
зокрема, на прикладі львова. 

Тенденції розвитку регіональних ринків були представ-
лені також і на прикладі харкова, Закарпаття та одеси. сво-
їми думками ділилися і учасники з інших регіонів під час 
дискусійної панелі.

друга сесія Форуму була присвячена окремим аспектам 
управління юридичним бізнесом з урахуванням специфіки 
структури та роботи регіональних юридичних фірм. Світла-
на Новікова, партнер компанії Legal Marketing Solutions, 
розпочала роботу сесії доповіддю про основні помилки, яких 
допускаються керівники юридичних фірм у сфері маркетин-
гу. Вона навела аргументи на користь того, що без ефектив-
ної стратегії маркетингу бізнес не зможе розвиватися повно-
цінно та успішно. секретами успішного управління юридич-
ною фірмою поділився Олег Бекетов, радник, керівник 
департаменту міжнародної судової практики МЮг Astapov 
Lawyers, а про нові електронні системи оптимізації роботи 
юриста розповів Денис Бугай, партнер Юк «Ващенко, Бу-
гай та Партнери». ефективні поради щодо формування но-
вих практик дав Володимир Зубар, керуючий партнер ЮФ 
«Юрлайн».

По обіді від питань управління перейшли до обгово-
рення актуальних питань права та практики. особливіс-
тю цієї сесії стала участь у якості доповідачів двох суддів. 
суддя львівського окружного адміністративного суду Во-
лодимир Кравчук поділився досвідом щодо правових 
наслідків фіктивної господарської діяльності, а суддя Ви-
щого господарського суду Олексій Муравйов розповів 
про те, як і коли можна отримати відшкодування судових 
витрат на правову допомогу. один з провідних експертів 
країни у галузі корпоративного права Олена Кібенко, 
керуючий партнер ЮФ «кібенко, оніка і партнери», відо-
бразила проблемні питання проведення загальних зборів 
акціонерних товариств. рупор адвокатури Ігор Головань, 
голова ао «головань і Партнери», ділився роздумами про 
перспективи реформування професії в Україні, а фахівець з 
німецького законодавства Олексій Олещук, адвокат ЮФ 
Latham&Watkins, дивував присутніх можливостями, якими 

користуються платники податків у цій країні для захисту 
своїх прав та інтересів. 

аналіз новел Податкового кодексу України запропону-
вали доповідачі четвертої сесії Форуму. Перевірки, штрафні 
санкції, оподаткування операцій з цінними паперами, опера-
ції з нерезидентами — ці питання були детально проаналізо-
вані під час заключної сесії Форуму. Єдиний представник ко-
горти юрисконсультів серед доповідачів, Андрій Журжій, 
начальник юридичного департаменту ЗаТ «Фоззі», розповів 
про цікаві випадки з практики оподаткування операцій з 
цінними паперами. Юрист-податківець Лариса Антощук, 
юрист ЮФ «Василь кісіль і Партнери», звернула увагу на 
основні новели Податкового кодексу України. Порадами, як 
грамотно та ефективно оскаржувати перевірки податкових 
органів, поділився Микола Очкольда, керуючий партнер  
ак «легітимус». Завершив роботу Форуму Антон Поділь-
чак, менеджер проектів ТоВ Advice Group, розмежуванням 
міфів та реальності застосування штрафних санкцій згідно 
нових податкових правил.

Після закриття офіційної частини Форуму всі учасники 
вирушили продовжити спілкування на вечірньому фуршеті 
на літній терасі у «Замку лева».

асоціація правників України висловлює щиру вдячність 
ексклюзивному партнеру Форуму ао Arzinger, партнеру сесії 
ак «легітимус», а також медіа- та інформаційним партнерам  
і Західноукраїнського юридичного форуму аПУ.

У майбутньому асоціація планує розпочати практику 
проведення подібних масштабних заходів не лише в захід-
ному регіоні України, а й у східному та південному. 

ТеМА ноМерА
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15 квітня 2011 року у сімферополі в офісі Юк «Право-
вий альянс» відбувся семінар-обговорення «останні тенден-
ції розвитку судової практики у господарському процесі».

організаторами заходу виступило Відділення асоціації 
правників України в автономній республіці крим. Партнера-
ми стали Юк «Правовий альянс», ЮФ «ЮФк», ЮФ «семено-
ва та Партнери», Південна правнича група та кримська респу-
бліканська спілка споживчих товариств.

головним доповідачем виступив суддя Вищого господар-
ського суду України Олексій Муравйов, який люб’язно пого-
дився поділитися досвідом вирішення господарських спорів у 
касаційній інстанції. Модератором заходу був суддя господар-
ського суду автономної республіки крим Віктор Мокрушин, 
який є головою Відділення аПУ в арк. Юристи-практики за-
здалегідь підготували питання, що є найбільш проблемними 
в сучасній практиці. Зокрема, олексій Муравйов розповів про 
визначення підвідомчості земельних спорів господарському 
або адміністративному судам, відповів на питання щодо стяг-
нення збитків з органів влади чи місцевого самоврядування, а 
також щодо процедури визнання права власності на об’єкти са-
мовільного будівництва. Також суддя висловив думку про про-
блеми відшкодування витрат на представника, що є адвокатом 

або не є таким, про тлумачення положень господарського про-
цесуального кодексу України щодо забезпечення позову, каса-
ційного оскарження, оскарження додаткового рішення в окре-
мих випадках. свою доповідь олексій Муравйов підкріплював 
прикладами з власної практики та практики колег, які яскраво 
демонструють ту чи іншу проблему господарського процесу.

Відділення аПУ в автономній республіці крим висловлює 
щиру вдячність пану олексію за цікаву та інформативну допо-
відь, а також партнерам заходу за підтримку ініціативи Відді-
лення.

Відділення АПУ в АРК
Круглий стіл Відділення АПУ в АРК на тему: «Останні тенденції 
розвитку судової практики у господарському процесі»

В АРК провели семінар-обговорення з проблем виконавчого 
провадження в Україні

17 червня 2011 року Відділення асоціації правників 
України в автономній республіці крим провело семінар-
обговорення з проблем виконавчого провадження в Україні. 
Партнерами заходу виступили Юк «Правовий альянс» та  
ЮФ «семенова та Партнери».

доповідачем на заході виступила начальник відділу дер-
жавної виконавчої служби головного управління юстиції в  
м. севастополі Анжеліка Лугачьова. основною метою прове-
дення подібного заходу  було обговорення переваг та проблем, 
що виникають у зв’язку з введенням в дію Закону “Про внесення 
змін до Закону України “Про виконавче провадження”, який був 

ухвалений Верховною радою України 4 листопада 2010 року. на 
численні питання юристів-практиків, адвокатів та представни-
ків суддівства анжеліка леонідівна дала розгорнуті відповіді 
з наведенням конкретних прикладів з практики, що склалася. 
Також доповідач поділилася рекомендаціями щодо методів, ви-
користання яких сприяє прискоренню та більш ефективному 
виконанню рішень судів. Так, було звернуто увагу на помилки 
позивачів при формулюванні своїх позовних вимог при подачі 
заяв до суду, наслідком чого є складність або навіть неможли-
вість виконання рішення суду. роз’яснено суть та відмінності 
деяких понять, що по-різному застосовують позивачі, судді та 
державні виконавці, такі, наприклад, як опис майна, заборона 
на відчуження та арешт майна. Також пані анжеліка детально 
розповіла про можливість зміни способу і порядку виконання 
рішень суду з метою виконання постанов суду, нюанси звернен-
ня стягнення на нерухоме майно, про порядок виставлення май-
на на торги, а також про інші проблемні та колізійні питання, 
що виникають при проведенні виконавчого провадження.

Усі присутні погодилися, що ця зустріч була дуже корис-
ною, оскільки визвала жваву дискусію серед учасників, ре-
зультатом чого було виявлення правильних рішень деяких 
проблем правозастосування. Було вирішено продовжувати 
практику проведення подібних заходів і в майбутньому.

ЗАхоДи
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19 січня 2011 року голова Відділення асоціації правників 
України в донецькій області Любов Нестиренко, директор 
ЮФ «Правовое содействие», та члени Відділення зустрілися з 
представниками німецької компанії WENDLER TREMML Ми-
хаелем Вендлером та Раймундом Вальхом.

любов нестиренко розповіла гостям про заходи, які про-
водилися Відділенням аПУ в донецькій області протягом 
2010 року та поділилася планами на 2011 рік. німецькі гості 
дуже зацікавилися роботою Відділення. Учасники зустрічі до-
мовилися про подальшу співпрацю і спільні заходи як в Украї-
ні, так і в німеччині, на яких можна буде обмінятися досвідом 
та ідеями, а також налагодити корисні контакти. Так, німецькі 
колеги запропонували провести майстер-клас з міжнародного 
публічного права для членів аПУ.

25 березня 2011 року в донецьку відбулася робоча зу-
стріч голови Відділення аПУ в м. києві Олени Сотник, парт-
нера ао «солодко і партнери», активу Відділення аПУ в доне-
цькій області та осередку ліги студентів в донецькій області.

головною метою зустрічі був обмін досвідом. Пані сотник 
розповіла про план роботи Відділення в м. києві на 2011 рік, а 
саме про заплановані формальні та неформальні заходи, а також 
про соціальні проекти Відділення та спільні проекти з осеред-
ком ліги студентів аПУ «незалежний науковий консультант» та 
«Майстри права». Пані олена підкреслила, що Відділення аПУ 
в м. києві має намір плідно співпрацювати з іншими регіональ-
ними відділеннями асоціації, в тому числі і з Відділенням аПУ в 
донецькій області. Представники аПУ в донецьку також розпо-
віли про свої плани роботи на найближчий час. Учасники зустрі-
чі домовилися про подальшу співпрацю і взаємну підтримку.

11 травня 2011 року на базі донецького національного 
Університету Відділенням асоціації правників України в до-
нецькій області спільно з донецьким осередком ліги студен-
тів аПУ було проведено круглий стіл на тему: «Проблеми 
реформування господарського процесу». Метою заходу ста-
ло висвітлення проблем господарського процесу в Україні.

У роботі круглого столу взяли участь: голова Відділення 
аПУ в донецькій області Любов Нестиренко, суддя доне-
цького апеляційного господарського суду Інна Алєєва, го-
лова ао «головань і партнери» Ігор Головань, завідувач 
кафедри господарського права, доктор юридичних наук, про-
фесор Антоніна Бобкова, кандидат юридичних наук Зоя 

Татькова, кандидат юридичних наук, доцент Юлія Сере-
брякова та ін. Тема цього круглого столу зацікавила також і 
молоде покоління правників — активістів донецького осеред-
ку ліги студентів аПУ.

основним доповідачем круглого столу виступила суддя 
донецького апеляційного господарського суду інна алє-
єва. свою доповідь вона розпочала з висвітлення новел в 
господарсько-процесуальному кодексі. Також було сказано 
про проблеми, що виникають при застосуванні господарсько-
процесуальних норм. особливу увагу суддя звернула на про-
блеми, що виникають у зв’язку зі скороченням процесуаль-
них строків.

ЗАхоДи

Відділення АПУ в Донецькій області
Налагодження співпраці Відділенням АПУ в Донецькій області  
з німецькими колегами

Робоча зустріч голови Відділення АПУ в м. Києві, активу 
Відділення АПУ в Донецькій області та осередку Ліги студентів

Круглий стіл на тему: «Проблеми реформування господарського 
процесу» у Донецьку
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25 лютого 2011 року відбувся круглий стіл на тему: 
«актуальні питання виконання рішень судів. реформа ор-
ганів державної виконавчої служби». організаторами 
інформаційно-просвітницького заходу виступили Відділення 
аПУ у Житомирській області та головне управління юстиції 
у Житомирській області.

на захід були запрошені представники підприємств, 
юридичних компаній, адвокати, депутати місцевих рад, чле-
ни Житомирського обласного осередку ліги студентів аПУ, 
представники органів державної влади, місцевого самовря-
дування, місцеві та всеукраїнські мас-медіа.

голова Відділення Олег Лосіхін, старший консультант 
апарату Верховної ради України, відкрив засідання та при-
вітав усіх присутніх.

Перше питання «Зміни у чинному законодавстві, які ре-
гулюють діяльність органів державної виконавчої служби та 
порядок виконання рішень судів. реформа органів держав-
ної виконавчої влади» розкрила Ольга Олійник, головний 
спеціаліст відділу державної виконавчої служби головного 
управління юстиції у Житомирській області. особливу увагу 
вона звернула на інституційні зміни в органах державної ви-
конавчої служби та зміни у чинному законодавстві, які регу-
люють порядок виконання рішень судів.

Юрій Зеленюк, заступник начальника відділу держав-
ної виконавчої служби Житомирського міського управління 
юстиції, висвітлив тему «Виконання рішень судів, практика 
та основні проблеми». актуальність цих питань полягає у 
проблематиці виконання рішень судів, а саме у добровільно-
му та примусовому виконанні рішень. Зокрема, було відзна-
чено, що добровільне виконання рішень судів боржниками є 
досить низьким. основними перепонами у виконанні рішень 
є соціальний фактор стану боржників (безробіття, відсутність 
майна тощо), відчуження майна відповідачем при розгляді 

справи в суді, затягування боржником виконання рішення 
шляхом безпідставного оскарження постанов та дій держав-
ного виконавця.

Інна Нечипоренко, виконуючий обов’язки завідувача 
сектора представництва інтересів держави в судах та вико-
нання у сприянні міжнародних конвенцій і угод головного 
управління юстиції у Житомирській області, ознайомила 
присутніх з порядком виконання рішень судів України на те-
риторії іноземних держав і виконання рішень судів іноземних 
держав на території України. Питання визнання і виконання 
іноземних судових рішень в Україні є досить складною та 
довготривалою процедурою, яка регулюється нормами між-
народного права, тобто міжнародними договорами, згода на 
обов’язковість яких надається Верховною радою України. Та-
кож пані нечипоренко розкрила специфіку роботи сектора.

Відділення висловлює подяку за допомогу в організації 
заходу Юк «Ващенко, Бугай та Партнери» і особисто Дени-
су Бугаю.

ЗАхоДи

26 травня 2011 року у донецьку в конференц-залі го-
телю «домінік» відбулись загальні збори Відділення аПУ в 
донецькій області. 

на початку засідання з вітальним словом виступила Лю-
бов Нестиренко, директор ЮФ «Правовое содействие», 
голова Відділення. Після цього вона зачитала звіт про ви-
конану роботу у Відділенні за останній рік. Вона відзначила, 
що рівень співпраці між Відділенням аПУ та лігою студентів 
значно покращився. Звіт було затверджено одноголосно. на-
ступним пунктом порядку денного було обрання нового голо-
ви Відділення. Проте учасники зборів не дійшли згоди з цього 
питання, тому на даний момент воно залишається відкритим. 

Перед учасниками зборів також виступив кандидат на по-
саду секретаря Відділення Ярослав Максименко, котрий 

розкрив своє бачення роботи Відділення на наступний рік. 
Він зазначив, що пріоритетним напрямом його діяльності на 
посаді буде збільшення кількості членів Відділення, перш за 
все, за рахунок випускників юридичних ВУЗів, а також фор-
мування активу Відділення. Щодо всеукраїнських заходів, 
у його програмі, зокрема, є ііі східноукраїнський форум з 
корпоративного права, який планується провести у листопа-
ді 2011 року. кандидатуру пана Ярослава було винесено на 
голосування і він був обраний секретарем Відділення аПУ 
в донецькій області. З пропозиціями та доповненнями сто-
совно плану роботи також виступили Ігор Головань, голо-
ва ао «головань і Партнери», Григорій Макіян, директор 
ЮФ «Правіс» та Олена Кузнецова, директор ЮФ «апріорі 
лекс».

Загальні збори Відділення АПУ в Донецькій області

Відділення АПУ в Житомирській області
Круглий стіл на тему: «Актуальні питання виконання рішень 
судів. Реформа органів державної виконавчої служби» 
у Житомирі
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14 лютого 2011 року в конференц-залі карпатського 
університету імені августина Волошина відбулося засідання 
Відділення аПУ в Закарпатській області з питань нового по-
даткового законодавства.

на засідання в якості доповідачів були запрошені гості з 
податкової інспекції та адвокати, які поділилися своїми знан- 
нями з присутніми. основна увага приділялася особливостям 
оподаткування прибутку підприємств, нарахуванню пені, по-
рядку проведення перевірок органами державної податкової 
служби та порядку оскаржень результатів таких перевірок.

За результатами засідання голова Відділення аПУ в 
Закарпатській області Василь Брензович, президент 
Юридичної консультації «синдикат», запропонував для 
більш ґрунтовного дослідження нового податкового зако-
нодавства щомісяця проводити засідання комітету з опо-
даткування аПУ в межах Відділення аПУ в Закарпатській 
області. Також за результатами цих засідань було запро-
поновано раз на півроку проводити презентації з найакту-
альніших питань податкового права для членів та гостей 
Відділення.

18 червня 2011 року за ініціативи Відділення аПУ в За-
карпатській області було проведено круглий стіл на тему: «Ви-
конавче провадження: від підстав відкриття до процедури ре-
алізації арештованого майна божника». 

Правники ділилися досвідом щодо найбільш суттєвих і 
важливих для учасників виконавчого провадження нововве-
день в новій редакції змін до Закону України «Про виконавче 
провадження» (далі — Закон), які набрали чинності 8 берез-
ня 2011 року, та намагались зорієнтувати і допомогти обрати 
ефективний план дій при настанні процедури виконавчого 
провадження. 

ЗАхоДи

11 травня 2011 року Відділення асоціації правників 
України в Житомирській області провело круглий стіл на тему: 
«актуальні питання нотаріальної діяльності». із загальної 
теми виступила заступник начальника головного управління 
юстиції у Житомирській області Любов Ткаченко. У своєму 
виступі вона розповіла про організацію діяльності нотаріату в 
Житомирській області, про роботу нотаріусів в сучасних умо-
вах та вимоги, які ставляться до професії нотаріуса.  

Приватний нотаріус Житомирського міського нотаріаль-
ного округу Олена Котик зупинилась на проблемі відсут-
ності законодавчих процедур визначення обсягу цивільної 
дієздатності фізичних осіб, які беруть участь у правочині, та 
встановлення волевиявлення учасника правочину відповідно 
до вимог ст. 203 Цивільного кодексу України.

Віктор Доброльожа, приватний нотаріус Житомирсько-
го районного нотаріального округу, висвітлив деякі питання з 
теми: «Земельне законодавство: проблемні моменти його за-
стосування». доповідач зупинився на проблемах, які існують у 
правовому режимі оформлення власності на земельну ділянку 
подружжя, наявність різних органів, які реєструють земельні 
ділянки. Він звернув увагу на одну із суттєвих умов договору — 
кадастровий номер земельної ділянки. 

Віра Бочелюк, державний нотаріус другої Житомир-
ської нотаріальної контори, зупинилась на ст. 174 Податко-
вого кодексу України, яка регулює оподаткування доходу, 
отриманого платником податку в результаті прийняття ним 
спадщини чи дарунку коштів, майна, майнових або немай-
нових прав. 

Проведення круглого столу на тему: «Актуальні питання 
нотаріальної діяльності» Відділенням Асоціації правників 
України у Житомирській області

Круглий стіл на тему: «Виконавче провадження: від підстав 
відкриття до процедури реалізації арештованого майна 
боржника» у Відділенні АПУ в Закарпатській області

Відділення АПУ в Закарпатській області
Засідання Відділення АПУ в Закарпатській області з питань 
нового податкового законодавства в Ужгороді
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Валерій Секерня, головний державний виконавець ППВр 
відділу ВдВс гУЮ головного управління юстиції в Закарпат-
ській області, провів загальну характеристику внесених змін до 
Закону, поінформував про внесення змін до деяких інших зако-
нодавчих актів України, спрямованих на вдосконалення проце-
дури примусового виконання рішень суддів та інших органів, а 
також виділив основні аспекти вдосконалення законодавства. 

Віталій Рильков, директор ЗФ ПП «спеціалізоване під-
приємство «Юстиція» торгівельної організації з реалізації 
конфіскованого та арештованого майна держвиконслужбою, 

звернув увагу присутніх на зміни в порядку реалізації майна. 
Повідомив, що відтепер на комісійних умовах реалізується 
майно, вартість якого не перевищує 150 неоподатковуваних 
мінімумів громадян, товари побутового вжитку, інше рухоме 
майно. Він також зупинився на проблемі відсутності законо-
давчих процедур визначення обсягу митних платежів, уник-
ненні подвійної оплати ПдВ тощо. 

Учасники зустрічі активно ділились власним досвідом здій-
снення процедури виконавчого провадження, виявивши при 
цьому різні підходи та концепції проведення виконавчих дій. 

19 січня 2011 року Відділення асоціації правників Укра-
їни у м. києві вже третій рік поспіль зібрало столичних юрис-
тів на традиційний оздоровчий захід — купання у хрещенські 
морози. Місцем зустрічі став пляж ресторану «Маячок», що на 
Жуковому острові.

За християнськими традиціями священик прочитав молит-
ву та освятив воду, після чого окропив священною водою усіх 
присутніх. Вважається, що у цей день вода очищує дух, зміц-
нює тіло та додає сил. на службу зібралося понад 40 чоловік, 
серед яких і народний депутат Верховної ради України Мико-
ла Катеринчук та екс-міністр України у справах сім’ї, молоді 
та спорту Юрій Павленко. Присутні мали можливість взяти 
додому священну воду для себе та своїх близьких, а найсміли-
віші — здійснити традиційний обряд купання в ополонці.

Так, цього року в священну холодну воду занурилися Де-
нис Бугай, партнер Юк «Ващенко, Бугай та Партнери» з 
братом Максимом Бугаєм, головним спеціалістом дер-
жавного департаменту інтелектуальної власності, Вален-

тин Загарія, керуючий партнер ЮФ «спенсер і кауфманн», 
Юрій Петренко, партнер ЮФ «спенсер і кауфманн», Ан-
дрій Журжій, керівник юридичного департаменту ЗаТ 
«Фоззі», Віталій Сердюк, партнер ао «актіо», та Микола 
Очкольда, керуючий партнер ак «легітимус». Підтрима-
ли колег голова Відділення аПУ у м. києві Олена Сотник, 
партнер ао «солодко і партнери», та Ольга Просянюк, 
партнер ао «актіо». 

За період з січня по лютий Відділення асоціації правників Укра-
їни у м. києві провело благодійну акцію до зимових свят для вихо-
ванців дитячих будинків. У межах акції представники Відділення 
відвідали дитячі будинки смт Бортничі, багатодітної родини Ґедзь, 
«сонячний», «Моя родина». діти отримали святкові новорічні по-
дарунки, фрукти та матеріальну допомогу на потреби дитячих бу-
динків. Вихованці дитбудинків також мали змогу поспілкуватися з 
гостями та відчути турботу і небайдужість з боку дорослих.

особливу подяку за неоцінну допомогу у проведенні акції 
голова Відділення аПУ в м. києві Олена Сотник, партнер ао 

«солодко і партнери», висловлює Валентину Загарія, керу-
ючому партнеру ЮФ «спенсер і кауфманн», «столипін клубу», 
Андрію Журжію, начальнику юридичного департамену ЗаТ 
«Фоззі», Миколі Очкольді, керуючому партнеру ак «легіти-
мус» та Вадиму Самойленко, партнеру ЮФ «астерс».

сподіваємося, що кожна нова благодійна акція буде 
знаходити все більше активістів та просто людей, які 
бажають зробити свій внесок у надання допомоги най-
більш незахищеним — дітям, позбавленим батьківської 
турботи.

17 березня 2011 року Відділення аПУ в м. києві запусти-
ло проект «незалежний науковий консультант». кожен член 
аПУ має можливість стати безпосереднім учасником важли-
вої та актуальної просвітницької роботи серед студентів, по-
кликаної надати унікальну допомогу майбутнім юристам та 
підвищити авторитет юридичної професії серед молоді.

Метою проекту є надання практичних порад та консультацій з 
питань вибору тематики, підготовки плану та змістовного наповне-
ння наукових і науково-практичних робіт студентів юридичних вузів 
4—5 курсів з боку членів аПУ. науковим консультантом може стати 
будь-який практикуючий юрист, який має бажання працювати зі 
студентами і поділитися з ними власним практичним досвідом.

ЗАхоДи

Відділення АПУ в м. Києві
Купання у хрещенські морози

Благодійна акція до зимових свят для вихованців дитячих 
будинків, проведена Відділенням АПУ у м. Києві

Новий проект «Незалежний науковий консультант» Відділення 
АПУ у м. Києві
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31 березня 2011 року Відділення асоціації правників України 
(аПУ) в м. києві зібрало столичних правників на першу гру в «Ма-
фію» серед юристів. Місцем зустрічі стало Lounge Café La Major.

гра «Мафія» визнана однією з 50 найбільш історично і 
культурно істотних ігор, що з’явилися з 1800 року. За своєю 
суттю «Мафія» унікальна. Базується, перш за все, на спілку-
ванні та аналізі поведінки учасників. Тут фактично узаконені 
обман і підступність, провокації та блеф. 

Безпосереднім організатором гри виступив клуб «імперія 
Мафії», перший офіційний в Україні Закритий клуб інтелекту-
альної гри «Мафія», який був заснований ще у травні 2007 року. 
Ведучим став президент клубу Артем Атепалихін, який до того 
ж є заступником голови комітету аПУ з юридичної практики.

Участь у першій грі взяли як досвідчені гравці, так і новач-

ки. Впевнено в роль мафіозі вжилися голова Відділення аПУ 
в м. києві Олена Сотник, партнер ао «солодко і партнери», 
та голова комітету з питань ЗМі Ірина Стройко, старший 
юрисконсульт Трк «студія «1+1». не дивно, що за чотири гри 
команда мафіозі вигравала тричі.

6 квітня 2011 року Відділення аПУ в місті києві провело 
семінар для керівників юридичних фірм на тему: «Програма 
MBA як новий горизонт можливостей для розвиту юридично-
го бізнесу». доповідачем на семінарі виступив Дмитро Бон-
дар, керівник компанії MBA Strategy.

Пан дмитро розповів про основні причини, що спонукають 
людей пройти програму МВа. серед них — підвищення рівня 
знань, кар’єрний ріст, зміна фокуса кар’єри, бажання працювати 
у відносно закритих секторах (у провідних світових компаніях), 
бажання інвестувати в знання, систематизація знань та налаго-
дження корисних контактів. Він також висвітлив основні прин-

ципи, що допоможуть визначитися, в яку саме бізнес-школу 
варто вступати: спеціалізація, тип програми (executive, full-time, 
customized), тривалість навчання, країна та вартість навчання.

доповідач в загальних рисах розповів про всі програми та 
відповів на запитання аудиторії. Запрошений експерт Олек-
сій Бежевець, партнер Юк «Правовий альянс», який сам 
пройшов програму МВа, розповів, що саме спонукало його 
піти на навчання та скільки на це було витрачено часу і ко-
штів. За словами пана олексія, програма себе виправдала, він 
досягнув поставлених цілей — здобув нові знання, покращив 
рівень англійської мови та розширив коло знайомств.

14 квітня 2011 року Відділення асоціації правників 
України в м. києві зібрало адвокатів та експертів на круглий 
стіл «адвокатура сідає за парти. Проблемні питання та мож-
ливості дотримання адвокатами вимог Порядку підвищення 
кваліфікації», який проходив у готелі «дніпро». Метою зустрі-
чі стало обговорення актуальної проблеми сьогодення — ви-
мог підвищення кваліфікації адвокатами, які вступили в силу 
з 1 січня 2011 року.

З огляду на неоднозначне ставлення до нових правил, 
Дмитро Кухнюк, член Правління асоціації адвокатів Укра-
їни (ааУ), якого вважають безпосереднім автором Порядку, 
представив нові правила, їх завдання та принципи з погляду 
розробників. дмитро кухнюк апелював до міжнародного, зо-

крема і європейського досвіду, де існує усталена практика під-
вищення кваліфікації адвокатів.

Член Правління аПУ Сергій Тюрін, керуючий партнер ао 
«с.Т. Партнерс», поглянув на Порядок підвищення кваліфіка-
ції очима практикуючого адвоката, прагнучи дати відповідь на 
запитання — чи надають нові вимоги можливість розвитку, чи 
вони є способом тиску та зловживань. У свою чергу, Наталя 
Лиса, директор з юридичних питань ЗаТ «аес київобленер-
го», поділилася своїми думками з цього приводу як споживач 
юридичних послуг. на практичних питаннях отримання ква-
ліфікаційних балів зосередився Віталій Сердюк, партнер, 
керівник кримінального департаменту ао «акТіо». Так, він 
проаналізував можливості для отримання кваліфікаційних (за-
лікових) балів членами асоціації правників України.

свою думку з приводу обговорюваних питань висловили за-
прошені експерти: Ігор Головань, голова аФ «головань і Парт-
нери», Ольга Дмитрієва, президент асоціації адвокатів України, 
та Євген Солодко, старший партнер ао «солодко і партнери». 

За результатами круглого столу було вирішено направити 
відкритого листа від імені асоціації правників України із за-
стереженнями щодо неоднозначного тлумачення положень 
Порядку підвищення кваліфікації.

ЗАхоДи

Семінар для керівників юридичних фірм «Програма MBA як новий 
горизонт можливостей для розвиту юридичного бізнесу» у Києві

Юристи зіграли в «Мафію»

Адвокатура сідає за парти або особливості підвищення 
кваліфікації по-українськи
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соціальний проект «Формування правової свідомості дітей» — 
це програма реальних дій, спрямована на здійснення правової про-
світи з раннього дитинства дітей-сиріт, дітей, які позбавлені бать-
ківського піклування, з урахуванням вікових та індивідуальних 
особливостей дітей, розширення і поглиблення правових знань та 
ціннісних орієнтирів, необхідних для соціальної адаптації. 

Метою проекту є підвищення рівня правової свідомос-
ті дітей-підлітків та середовища їх соціалізації через впрова-
дження програми і новітніх методик з урахуванням вікових та 
індивідуальних особливостей дітей, що втілюються спеціалі-
зованими неурядовими організаціями.

рішенням Вищої кваліфікаційної комісії адвокатури від 
3 вересня 2010 року № V/21-421 був затверджений Порядок 
підвищення кваліфікації адвокатами України. Він встановлює 
обов’язок адвокатів підвищувати свою кваліфікацію і збирати 
залікові бали (не менше 12 за рік) за відвідування конферен-
цій, семінарів, підготовку монографій, проходження навчання 
тощо. окрім того, адвокати також мають пройти обов’язкове 
підсумкове тестування «з метою оцінки результатів засвоєння 
професійних програм підвищення кваліфікації». адвокати, 
які успішно пройдуть тестування, отримають свідоцтво про 
підвищення кваліфікації. а до правників, які проігнорують за-
значені вимоги, можуть бути застосовані заходи дисциплінар-
ної відповідальності.

3 червня 2011 року Відділення асоціації правників Укра-
їни в м. києві надіслало відкритий лист до Вищої кваліфіка-
ційної комісії адвокатури при кабінеті міністрів України для 
уточнення деяких спірних питань Положення та остаточного 
з’ясування позиції Вкка задля уникнення будь-яких пору-
шень у майбутньому. 

на думку авторів листа, Порядок передбачає акредитацію 
Вкка професійних програм підвищення кваліфікації адво-
катів у вищих навчальних закладах. Водночас, не потребує 
жодної акредитації участь у конференціях, семінарах, круглих 
столах, майстер-класах, тренінгах тощо, які організуються та 
проводяться за участі Вищої кваліфікаційної комісії адвока-
тури, кваліфікаційно-дисциплінарних комісій адвокатури, 
вищими навчальними закладами, регіональними, загально-
державними та міжнародними спілками і асоціаціями адво-
катів та громадськими організаціями юристів в Україні та за 
кордоном. Відділення аПУ в м. києві висловило сподівання, 
що Вища кваліфікаційна комісія адвокатури поділяє позицію, 
викладену вище, оскільки саме таке розуміння норм Порядку 
відповідає тексту документа та інтересам українських адвока-
тів та звернулося до Вкка з проханням уважно переглянути 
свою позицію щодо підстав зарахування кваліфікаційних ба-
лів за участь в різних заходах і не обмежувати можливості ад-
вокатів у вільному виборі форм і можливостей підвищення їх 
кваліфікації.

ЗАхоДи

Відділення аПУ в місті києві та київський осередок ліги сту-
дентів аПУ реалізують сумісний проект — «Майстри права». Це 
серія майстер-класів провідних адвокатів нашої держави в різ-
них вищих навчальних закладах м. києва. Як правило, майстер 
клас поділяється на дві частини. спочатку доповідач робить пре-
зентацію на задану тематику, а потім у студентів є можливість 
поставити запитання, які їх цікавлять та отримати поради від 
фахівця.

Початок проекту було покладено в нТУУ «кПі». саме там 
24 березня 2011 року відбувся майстер-клас відомого адвока-
та, керівника департаменту кримінального права ао «акТіо» 
Віталія Сердюка. Він надав практичні рекомендації ведення 
справ, наголосив на основних помилках, які допускають молоді 
адвокати, та на способах уникнення таких помилок. 

7 квітня 2011 року відбувся другий захід у межах проекту 
«Майстри права» — зустріч студентів з керуючим партнером  
ЮФ ARIES Олегом Давиденком. Тема майстер-класу була 
наступною: «Вибір майбутньої спеціалізації: що це? Вимоги 
сучасного ринку юридичних послуг до знань та навиків моло-
дих спеціалістів».

Продовжився проект двома майстер-класами від партне-
ра ЮФ «хоменко, Піта і партнери» Олександра Хоменко  
11 та 13 травня 2011 року. Перший був присвячений прак-
тичним навичкам підготовки процесуальних документів, а 
другий — темі «Практичні основи провадження у справах про 
банкрутство та нові тенденції регулювання процедури віднов-
лення платоспроможності боржника».

Проект планується розвивати і продовжувати і надалі.

Сумісний проект Відділення АПУ та осередку Ліги студентів АПУ  
в місті Києві «Майстри права»

Соціальний проект «Формування правової свідомості дітей» 
Відділення АПУ у м. Києві

Відкритий лист Відділення АПУ в м. Києві до ВККА щодо Порядку 
підвищення кваліфікації адвокатами
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Відділення АПУ у Львівській області
Круглий стіл на тему: «Деякі практичні аспекти застосування 
Податкового кодексу України» у Відділенні АПУ у Львівській 
області

Засідання Відділення Асоціації правників України у Львівській 
області на тему: «Адвокатура в Україні: сучасний стан та тенденції 
реформування» у Львові

ЗАхоДи

23 лютого 2011 року Відділення аПУ у львівській об-
ласті провело круглий стіл на тему: «деякі практичні аспекти 
застосування Податкового кодексу України». Поряд із постій-
ними членами асоціації у заході взяли участь і представники 
різних галузей бізнесу в регіоні. В ході засідання учасники 
обговорили актуальні новаторства влади, поділились досві-
дом врегулювання проблемних питань та заклали фундамент 
ефективної взаємодії на майбутнє.

Маркіян Мальський, адвокат, керівник Західноукраїн-
ської філії ао Arzinger, модератор заходу, доповідав на тему: 
«особливості оподаткування операцій з нерухомістю за но-
вим ПкУ». Запропонований учасникам детальний аналіз змін 
в оподаткуванні нерухомого майна торкнувся оподаткування 
продажу та оренди нерухомого майна фізичними особами, у 
тому числі й нерезидентами. 

Мар’яна Луцишин, регіональний менеджер Західно-
української філії Європейської бізнес асоціації, доповідала 
на тему: «сприйняття Податкового кодексу України іно-
земними інвесторами». Вона зазначила, що погляди інвес-
торів розділилися на два протилежні фронти, зокрема одні 
вважають, що після виборів можна очікувати певної ста-
більності та покращення інвестиційної діяльності в Україні, 

тоді як інші інвестори категорично передрікають зростання 
корупції та адміністративного тиску, а також підкреслюють 
неясність та неоднозначність Податкового кодексу.

Василь Галонський, юрист ао «козаков і партнери», 
виступив із доповіддю на тему: «Податковий статус і наслідки 
використання коштів третіх осіб у власній господарській ді-
яльності». Пан галонський розглянув його у розрізі настання 
адміністративної та кримінальної відповідальності за непра-
вомірні дії в межах надання позики одного суб’єкта господа-
рювання іншому. 

22 квітня 2011 року у приміщенні факультету міжна-
родних відносин львівського національного університету 
ім. і. Франка відбулося засідання Відділення асоціації прав-
ників України у львівській області на тему: «адвокатура в 
Україні: сучасний стан та тенденції реформування».

студенти-правники, практикуючі юристи та адвокати об-
говорили актуальні аспекти законодавчого регулювання ді-
яльності адвокатури.

З привітальним словом виступив Маркіян Мальський, 
голова Відділення аПУ у львівській області. далі з допо-

віддю про непопулярні положення Закону України «Про 
адвокатуру» виступив Сергій Горніцький, виконавчий 
директор Юк «козаков і Партнери». Пан сергій розповів 
про основні плюси та мінуси положень Закону щодо стату-
су адвоката, вимог до змісту рекламних матеріалів, можли-
вості адвокатського запиту, вимог несумісності адвокатської 
практики з іншими видами діяльності, обмеження практики 
рекомендування клієнтові іншого адвоката. 

У наступній доповіді Володимир Яремко, юрист За-
хідноукраїнської філії ао Arzinger, розповів про основні 
тенденції проектів Закону України «Про адвокатуру», де 
коротко охарактеризував теперішній стан реформування 
адвокатури, наявні проекти Закону, виокремив основні 
проблеми цих проектів: уніфікація адвокатської діяльності, 
самоврядування, регуляторна політика, безоплатна право-
ва допомога, кваліфікація.

Костянтин Барила, юрист Юк «козаков і Партнери», 
висвітлив аспекти діяльності адвоката як суб’єкта первинно-
го фінансового моніторингу. Він виокремив два рівні систе-
ми фінансового моніторингу: державний, який здійснюють 
уповноважені органи державної влади; та первинний, одним 
із суб’єктів якого є адвокати та практикуючі юристи, оскіль-
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ки вони беруть участь у підготовці і здійсненні правочинів 
щодо створення та діяльності юридичних осіб, здійснення 
фінансових операцій та ін. остання доповідь засідання була 
присвячена оподаткуванню діяльності адвокатів та адво-
катських утворень. доповідач Андрій Гринчук, керуючий 
партнер ЮФ «гринчук, горпинюк та партнери», проаналізу-

вав оцінку податкової системи України експертними центра-
ми та міжнародними інституціями і зосередив увагу на ана-
лізі основних систем оподаткування суб’єктів адвокатської 
діяльності: оподаткування самозайнятих осіб-адвокатів, фі-
зичних осіб — підприємців, адвокатських об’єднань, ТоВ, що 
надають юридичні послуги. 

26 травня 2011 року відбулося чергове засідання ради 
Відділення аПУ у львівській області, на якому було обговоре-
но «Вісник регіональних відділень аПУ» і план заходів Від-
ділення на другу половину 2011 року. найближчим заходом 
Відділення буде спільне засідання разом з Митним комітетом 
Європейської Бізнес асоціації у м. львові, яке відбудеться на-
прикінці червня. Цей захід куруватиме Антон Подільчак, 
керівник проектів Advise Group. крім того, члени ради підтри-
мали ініціативу Сергія Горніцького, виконавчого директо-

ра ао «козаков і Партнери» про проведення неформальних 
зустрічей-знайомств з радою нових членів Відділення. 

голова Відділення, Маркіян Мальський, керівник 
Західноукраїнської філії ао Arzinger, запропонував прове-
дення в жовтні-листопаді цього року осіннього правничого 
семінару у львові, який має зібрати представників юридич-
ної професії (суддів, державних службовців, корпоративних 
юристів, адвокатів) для обговорення актуальних практич-
них проблем.

11 лютого 2011 року Відділення асоціації правників 
України провело круглий стіл з питань оподаткування. го-
ловною темою круглого столу був аналіз загальних положень 
Податкового кодексу України в контексті реформування по-
даткової системи країни.

доповідачем на круглому столі виступив доцент кафедри 
адміністративного та господарського права одеського націо-
нального університету ім. Мечникова, кандидат юридичних 
наук, суддя Приморського районного суду м. одеси В’ячеслав 

Бондар. на заході були присутні близько 30 практикуючих 
юристів. основною темою дискусії на круглому столі було пи-
тання дослідження нових принципів податкового законодав-
ства, викладених в ст.4 Податкового кодексу України.

Учасники круглого столу погодилися, що питання є 
дуже актуальним і не може бути вичерпно розглянуто в 
рамках одного круглого столу. У зв’язку з цим було виріше-
но повернутися до питання податків на одному з найближ-
чих заходів Відділення.

10 березня 2011 року в боулінг-клубі «7 зірок» пройшов 
Третій турнір з боулінгу на кубок Відділення асоціації прав-
ників України в одеській області.

У турнірі взяли участь чотири команди, які представля-
ли юридичні фірми регіону: ЮФ «Юрлайн», «Міжнарод-
на юридична служба», «анк» та «консільєрі». За регла-
ментом турніру кожна фірма представляла команду з 4-х 
гравців, які змагались в загальному заліку за результатами 
трьох партій.

Перше місце посіла команда «Юрлайн», набравши в за-
гальному заліку 1411 очок. срібним призером турніру стала 
команда «анк» з результатом у 1329 очок. Третє і четверте 
місце зайняли команди аФ «консільєрі» та «Міжнародна 
юридична служба» з результатами відповідно 1329 та 1155 
очок. кращим гравцем турніру став Ростислав Молодець-
кий, асоційований партнер ЮФ «Юрлайн» та голова Відді-
лення аПУ в одеській області, який набрав 190 очок в одній 
з партій.

Усі учасники турніру отримали кубки та пам’ятні призи 
від організаторів. Учасники висловили сподівання, що вже 
традиційний щорічний захід Відділення асоціації правни-
ків України в одеській області — турнір з боулінгу — буде 
проводитися і надалі, а кількість учасників збільшувати-
меться.

ЗАхоДи

Чергове засідання Ради Відділення АПУ у Львівській області

Відділення АПУ в Одеській області
Круглий стіл з питань оподаткування в Одесі

Третій турнір з боулінгу на кубок Відділення АПУ в Одеській 
області
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11 березня 2011 року Відділення асоціації правників 
Україні в одеській області провело круглий стіл з оподатку-
вання на тему: «адміністрування податків у Податковому ко-
дексі України».

Участь у круглому столі взяли близько 25 практикуючих 
юристів. Учасники круглого столу проаналізували розділ По-
даткового кодексу України, який регулює адміністрування по-
датків та зборів (обов’язкових платежів). Як вбачається з тек-
сту цього розділу, структурно він фактично відтворює поло-
ження Закону України «Про порядок погашення зобов’язань 
платників податків перед бюджетами та державними цільо-
вими фондами». За таких обставин дуже сумнівним є твер-

дження про те, що Податковим кодексом здійснено реформу-
вання системи.

Звичайно, кодекс містить і новели, однак юристи доволі 
критично оцінили їх практичну цінність для поліпшення по-
даткової системи України. наприклад, повідомлялось, що до 
Податкового кодексу було введено нове поняття — «органи 
стягнення», до яких віднесено податкову та митну служби. 
При цьому фактично остаточне виконання стягнення ці ор-
гани не здійснюють, тому навряд чи можна вважати введення 
такого поняття виправданим. активну дискусію викликали 
питання щодо податкових роз’яснень та права податкової 
служби на отримання інформації від платників податків. 

10 березня 2011 року у Полтаві пройшов круглий стіл 
на тему: «актуальні питання спадкового права». організато-
рами заходу виступили Полтавський юридичний інститут на-
ціонального університету «Юридична академія України імені 
Ярослава Мудрого» та Відділення аПУ у Полтавській області.

У роботі круглого столу взяли участь викладачі Полтав-
ського юридичного інституту національного університету 
«Юридична академія України імені Ярослава Мудрого», 
представники відділу нотаріату головного управління юстиції 
України у Полтавській області, представники координаційної 
ради молодих юристів при головному управлінні юстиції у 
Полтавській області, приватні нотаріуси, адвокати та юристи 
полтавського регіону, а також представники ЗМі.

робота круглого столу розпочалася з виступу голови Від-
ділення Павла Гринька, який відкрив засідання та приві-
тав усіх присутніх. Олександр Лемешко, адвокат, к.ю.н., 
доцент Полтавського юридичного інституту національного 

університету «Юридична академія України імені Ярослава 
Мудрого», виступив із доповіддю і наголосив на актуальнос-
ті проведення заходу, бо питання спадкового права залиша-
ються у центрі уваги суспільства, оскільки питання спадщини 
тим чи іншим чином торкаються інтересів кожного. Наталія 
Лебедь, начальник відділу нотаріату головного управління 
юстиції у Полтавській області, висвітлила питання, пов’язані 
зі спадкуванням частки у статутному фонді підприємства 
та спадкуванням майна приватного підприємства. Василь 
Масюк, старший партнер Юк «делькредере», канд. юрид. 
наук, асист. Полтавського юридичного інституту національ-
ного університету «Юридична академія України імені Ярос-
лава Мудрого», ознайомив присутніх з питанням порядку 
спадкування корпоративних прав у товаристві з обмеженою 
відповідальністю. У своїй доповіді він наголосив, що у сфері 
правового регулювання відносин, пов’язаних зі спадкуванням 
корпоративних прав, наявні значні прогалини. 

16 квітня 2011 року Відділення аПУ в Полтавській облас-
ті провело круглий стіл на тему: «Закони та практика будівни-
цтва та земельних відносин у Полтавському регіоні: реалії та 
перспективи». доповідачем на круглому столі виступив Олек-
сандр Буряк, провідний партнер Юа «Юридична допомога».

Під час заходу були розглянуті питання, пов’язані зі змінами 
у нормативному регулюванні містобудування у зв’язку з при-
йняттям Закону України «Про регулювання містобудівної діяль-
ності». Також учасники зосередилися на окремих аспектах на-
буття права власності на новозбудоване нерухоме майно та його 
реєстрацією, оформлення цивільно-правових угод щодо ново-
створеного нерухомого майна та їх нотаріального посвідчення.

Присутні висловили своє бачення актуальних питань 
земельних відносин. Так, учасники круглого столу були од-

ностайні у думці про те, що хоча законодавець і спростив 
процедуру отримання дозволів на будівництво, прогалини 
у нормативному регулюванні цих відносин все ж таки за-
лишаються.

голова Відділення аПУ в Полтавській області Павло 
Гринько звернув увагу на проблемне питання функціону-
вання ФФБ та Фон. Зокрема, відсутність єдиного типового 
договору спричиняє неоднакове регулювання відносин між 
управителем та довірителем.

Учасники круглого столу прийшли до висновку, що україн-
ське законодавство, яке регулює відносини, пов’язані з будів-
ництвом, наразі є недосконалим. Вихід із ситуації вбачається 
у детальному аналізі законодавства, при цьому слід врахову-
вати українські реалії та всі можливі ризики цього ринку.

ЗАхоДи
Обговорення Податкового кодексу в Одесі

Відділення АПУ в Полтавській області
Круглий стіл з питань спадкового права у Полтаві

Круглий стіл на тему: «Закони та практика будівництва 
та земельних відносин у Полтавському регіоні:  
реалії та перспективи» у Полтаві
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12 березня 2011 року відбулося засідання Відділення 
аПУ в рівненській області, на якому були присутні члени 
аПУ та запрошені юристи юридичного управління ЗаТ 
«ей-і-ес рівнеенерго». основною метою зустрічі стало об-
говорення плану роботи Відділення на 2011 рік. наступне 
засідання призначене на 27 квітня 2011 року, де, крім пла-
нового питання щодо зустрічі і знайомства всіх членів Від-
ділення, заплановано обговорити питання застосування 
санкцій за порушення правил користування в електроенер-
гетиці.

30 березня 2011 року відбулася робоча зустріч членів 
Правління аПУ Дениса Бугая, партнера Юк «Ващенко, Бу-
гай та Партнери», та Миколи Очкольди, керуючого парт-
нера Юк «легітимус», голови осередку ліги студентів в місті 
києві Валерії Савчук з головою Відділення аПУ в рівнен-
ській області Галиною Кузьмарук, начальником юридич-
ного управління ЗаТ «ей-і-ес рівнеенерго».

Учасники зустрічі обговорили важливі питання наступ-
них стратегічних кроків на шляху розвитку Відділення аПУ 

в рівненській області. денис Бугай та Микола очкольда ви-
словили своє бачення діяльності Відділення. галина кузь-
марук поділилася планами роботи та розвитку Відділення. 
обговорювалося також питання співпраці між Відділенням 
аПУ та рівненським осередком ліги студентів аПУ. Вале-
рія савчук висловила побажання щодо взаємної підтрим-
ки між юристами та студентами, підготовки і проведення 
спільних заходів, участі студентів у заходах, що реалізують-
ся юристами.

7 червня 2011 року відбулось перше засідання комітету 
з енергетики асоціації правників України на тему: «націо-
нальний план дій по впровадженню енергетичних реформ на 
2010 — 2014 роки: статус, перспективи, очікування». до участі 
в засіданні в режимі телеконференції було запрошено членів 
Відділення аПУ в рівненській області. 

З презентацією про основні напрями реформування 
енергетики, що передбачені Указом Президента №5042011 
від 27.04.2011 року на 2011 рік, виступила модератор засі-
дання Тетяна Тарасюк, заступник директора з юридич-
них питань, начальник юридичного управління ПаТ «аес 
київобленерго». Презентація пані Тарасюк була насиче-

ЗАхоДи

20 травня 2011 року у Полтаві відбувся круглий стіл на 
тему: «Запровадження пробації в Україні».

Захід проходив за участі Товариства молодих учених Полтав-
ського юридичного інституту національного університету «Юри-
дична академія України імені Ярослава Мудрого», Відділення асо-
ціації правників України в Полтавській області та Полтавського 
обласного осередку ліги студентів асоціації правників України.

до обговорення були запропоновані наступні питання: іс-
торія виникнення пробації та необхідність її запровадження в 
Україні; пробація: поняття та сутність. Порядок застосування 
пробації; обов’язки, що покладає суд на особу, до якої застосо-
вано пробацію, та відповідальність за їх невиконання. Процеду-
ра медіації; організація діяльності служби пробації в Україні.

Круглий стіл на тему: «Запровадження пробації в Україні»
у Полтаві

Відділення АПУ в Рівненській області
Засідання Відділення АПУ у Рівненській області

Робоча зустріч членів Правління АПУ та голови Відділення АПУ 
в Рівненській області

Спільне засідання Комітету з енергетики та Відділення АПУ  
в Рівненській області
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на цікавою інформацією та викликала активну дискусію. 
Було розглянуто і обговорено питання реформування в 
енергетиці, підвищення рівня функціонування ринку елек-
тричної енергії України — переходу від моделі єдиного по-
купця електричної енергії до моделі прямих договорів, а 
також «прогалини» в законодавстві стосовно регулювання 
порядку приєднання споживачів до електричних мереж. 
Також було прийнято рішення підготувати звернення від 

імені комітету до Міністра енергетики та вугільної промис-
ловості щодо створення робочих груп з підготовки проек-
тів нормативних актів згідно національного плану дій на 
2011 рік по впровадженню Програми економічних реформ 
в частині енергетичних реформ та залучення до роботи в 
ній членів комітету.

сподіваємося, комітети та відділення асоціації будуть 
співпрацювати все більш плідно та активно. 

27 січня 2011 року асоціація правників України спіль-
но з комітетом з корпоративного права та Відділенням аПУ у 
Тернопільській області провела першу інтернет-конференцію 
між києвом та Тернополем із застосуванням комунікаційних 
можливостей програми Skypе. незважаючи на те, що ця кон-
ференція стала першою подібною спробою асоціації та була 
організована у якості експерименту, захід пройшов успішно як 
з організаційної, так і з технічної точки зору. 

ініціатором проведення заходу став відповідальний за 
розвиток регіонів член Правління аПУ Денис Бугай, парт-
нер Юк «Ващенко, Бугай та партнери», який докладає не-

абияких зусиль для розвитку регіональних відділень асоціа-
ції. на його думку, необхідно збільшувати кількість інтернет-
конференцій та впроваджувати їх як звичайну практику в 
усіх регіонах України, оскільки на засіданнях комітетів аПУ 
обговорюються цікаві та актуальні проблеми законодавства, 
а юристи із регіонів не мають можливості кожного разу від-
відувати київ, так само як і столичні експерти не можуть час-
то виїжджати в інші міста. 

Провідні eксперти з корпоративного права аПУ Олена 
Щербина, радник ЮФ «саєнко харенко», та Вадим Само-
йленко, партнер ЮФ «астерс», поділилися з колегами з ки-
єва та Тернополя своїми думками щодо перспектив розвитку 
корпоративного законодавства в Україні. Так, олена Щербина 
проаналізувала та надала юридичну оцінку майбутнім змінам 
до Закону України «Про акціонерні товариства» (законопроект 
№6216)», а Вадим самойленко зосередив увагу на новелах та 
перспективах прийняття законопроекту «Про товариства з об-
меженою відповідальністю» № 5507 від 30 грудня 2009 року.

асоціація правників України принагідно висловлює 
щиру вдячність ЮФ «астерс» за люб’язно надане примі-
щення та технічні ресурси для проведення першої інтернет-
конференції аПУ. 

12 лютого 2011 року Відділення асоціації правників 
України в Тернопільській області відзначило другу річницю 
з дати заснування. на святкування зібралося чимало гостей 
як з Тернополя, так і з інших областей України. 

У межах святкування було проведено низку різноманітних 
заходів. Зокрема, на базі юридичного факультету галицького 
інституту ім. В. Чорновола відбувся майстер-клас для студентів 
на тему: «Проблеми та перспективи на шляху правничої кар’єри 
молодого юриста». доповідач — член Відділення аПУ у львів-
ській області Маркіян Мальський, керівник Західноукраїн-
ської філії ао Arzinger, розкрив головні чинники, які впливають 
на правників в процесі їх професійного становлення. 

По завершенні заходу відбувся робочий обід за участі 
активістів Тернопільського Відділення аПУ, представників 
асоціації з інших регіонів та членів Правління аПУ Дени-
са Бугая, партнера Юк «Ващенко, Бугай та Партнери», і 

Валентина Загарія, керуючого партнера ЮФ «спенсер і 
кауфманн». головною темою обговорення стали питання 
діяльності регіональних відділень асоціації, а також акту-
альні моменти їхньої співпраці та взаємодії з керівництвом 
і секретаріатом аПУ. 

ЗАхоДи

Відділення АПУ в Тернопільській області
Перша Інтернет-конференція між Києвом та Тернополем

Відділення АПУ в Тернопільській області відзначило другу 
річницю з дати заснування
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Також серед заходів, приурочених до святкування річни-
ці Відділення, відбувся круглий стіл на тему: «новели По-
даткового кодексу». актуальність питань, що обговорюва-
лись, важко переоцінити, адже прийняття Податкового ко-
дексу України та нові підходи до регулювання відповідних 
відносин призвели до неоднозначних оцінок з боку суб’єктів 
правозастосування.

Після офіційної частини заходу учасники зібралися на 
святковий фуршет, де змогли ближче познайомитися, по-
спілкуватися і обмінятися думками та ідеями у неформаль-
ній дружній атмосфері.

Партнерами заходу виступили Юк «Ващенко, Бугай та 
Партнери», ЮФ «спенсер і кауфманн» та ЮФ «с.Т. Парт-
нерс».

27 квітня 2011 року у межах чергових Загальних зборів 
Відділення аПУ в харківській області відбувся круглий стіл з 
питань фінансового моніторингу для юристів. У круглому столі 
взяли участь більше 60 осіб — адвокати, представники юридич-
них фірм, нотаріуси харкова.

З основною доповіддю виступив Олексій Терещенко, спеціа-
ліст держфінмоніторингу, який має більш ніж десятирічний досвід 
роботи у цій сфері і є викладачем навчальних курсів для юристів 
Південно-східного регіонального відділу держфінмоніторингу.

на круглому столі обговорили актуальні питання: з якого 
моменту потрібно ставати на облік; типові помилки, які мо-
жуть призвести до порушення строків, встановлених законом, 
на повідомлення про сумнівну операцію; які обов’язки має спе-
ціальний суб’єкт первинного фінансового моніторингу; чи має 
право прокуратура та сБУ на проведення перевірок нотаріусів, 
адвокатів, юридичних фірм. Учасники активно дискутували з 
питань співвідношення вимог закону про фінмоніторинг і збе-

реження професійної таємниці. розглядалися питання доціль-
ності попередньої реєстрації (без наявності в роботі сумнівної 
операції). доповідач звернув увагу на той факт, що реєстрація 
у якості спеціального суб’єкта первинного моніторингу надає 
право звертатися до правоохоронних органів із запитом інфор-
мації про особу (для цього потрібен ідентифікатор).

26 травня 2011 року відбулося чергове засідання ради 
Відділення аПУ в харківській області , але вже у новому скла-
ді. Члени ради Відділення обговорили подальшу роботу і роз-
виток Відділення. кожен член ради висловив свої пропозиції 
щодо заходів, які було б цікаво та корисно провести в межах 
Відділення і які б привернули увагу колег з харкова.

Враховуючи запропоновані ідеї, рада розробила план робо-
ти Відділення на 2011 рік, який буде подано на розгляд Прав-
ління аПУ 10 червня 2011 року. Також було затверджено дату 
і тематику найближчого заходу — 2 червня 2011 року в харкові 
пройде круглий стіл з питань стандартів юридичної роботи.

ЗАхоДи

Відділення АПУ в Харківській області
Круглий стіл Відділення АПУ в Харківській області

Чергове засідання Ради Відділення АПУ в Харківській області

2 червня 2011 року Відділення асоціації правників 
України у харківській області провело круглий стіл зі стан-
дартів юридичної роботи. Захід став першим в серії запла-
нованих Відділенням на 2011 рік щомісячних тематичних 
зустрічей і, як виявилося, викликав неабияку зацікавле-
ність серед харківських юристів. 

кожен з учасників висловив своє бачення тематики захо-
ду. Питання про те, що саме мають охоплювати стандарти, 
викликало гостру дискусію. Учасники зустрічі поділилися 
власним досвідом запровадження корпоративних стандар-

У Харкові розроблятимуть кодекс стандартів юридичної роботи
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17 лютого 2011 року Відділення асоціації правників 
України в хмельницькій області провело круглий стіл на 
тему: «орієнтири земельних проблем: присвоєння кадастро-
вого номера; обмеження права на розпорядження землею». 
доповідачами круглого столу стали керуючий партнер ЮФ 
«гавриленко та партнери» Роман Гавриленко та юрист 
ЮФ «гавриленко та партнери» Ірина Смірнова.

роман гавриленко розповів учасникам круглого столу про 
зміст нововведень у земельному законодавстві, що докорін-
ним чином змінюють порядок документального оформлення 
та підтвердження права власності і оренди на земельні ділян-
ки; розкрив зміст поняття «кадастровий номер» та значення 
записів у поземельній книзі. окрему увагу доповідач присвя-
тив проблемним аспектам, які виникають з рішень органів 
місцевого самоврядування із земельних питань та практичній 
роботі із присвоєння кадастрового номера.

Пані смірнова, у свою чергу, детальніше зупинилась на 
етапах присвоєння кадастрового номера, питаннях здійснен-
ня державної реєстрації переходу прав, обмежень використан-

ня земельної ділянки, документах, необхідних при поданні до 
державної реєстрації.

Член Відділення сергій Бахарєв поділився практичним 
досвідом взаємодії органів земельних ресурсів, місцевого са-
моврядування та місцевих державних адміністрацій в процесі 
реєстрації права власності на земельні ділянки і проаналізу-
вав судову практику з цих питань.

Партнерами заходу виступили ЮФ «гавриленко та парт-
нери» та ТоВ «логос Плюс».

ЗАхоДи

Відділення АПУ в Хмельницькій області
Круглий стіл з питань земельних відносин у Хмельницьку

тів, виявивши при цьому різні підходи та концепції роз-
робки внутрішньо-фірмових правил. надзвичайно цікавою 
стала розповідь гості заходу — пані Агнешки Цензарто-
вич, ад’юнкт-професора Chicago-Kent College of Law, члена 
аВа (American Bar Association), асоціації конкурентного 
права (Stowrzyszenie Prawa Konkurencji, SPK). Пані агнешка 
розповіла про те, яким чином регламентована та стандар-
тизована робота юристів у західних юридичних фірмах, які 
основні етичні та ділові стандарти застосовують юристи у 
світі. Як зазначила пані Цензартович, на жаль, здебільшого 
юристи в Україні, та й інших пострадянських країнах, під 
час навчання не отримують необхідних практичних знань 
та навичок. на відміну від випускників українських вузів, 
юристи, що отримали західну освіту, яка ще до початку 
практики передбачає ознайомлення з правилами, стандар-

тами професії та методиками, оволодіння практичними 
навичками взаємодії з клієнтами та колегами, починаючи 
практику вже знають не лише «що робити», але і «як ро-
бити». саме тому процес стандартизації та регламентації 
юридичної практики на пострадянському просторі продо-
вжує бути таким актуальним.

результатом зустрічі стала ініціатива членів Відділення 
аПУ в харківській області розробити на базі Відділення та 
запропонувати для прийняття в межах аПУ модельні стан-
дарти надання юридичних послуг та роботи з клієнтами. 
Також учасники зустрічі запропонували створити в межах 
аПУ перелік стандартів, які рекомендовані до застосування 
у юридичних фірмах, і, можливо, запровадження механіз-
му надання певної методологічної роботи зі складення цих 
стандартів.

7 березня 2011 року Відділення асоціації правників 
України в хмельницькій області провело круглий стіл на 
тему: «обговорення норм Податкового кодексу України».

доповідачами круглого столу стали начальник славут-
ського міськрайонного управління юстиції Олександр 
Мельник та голова Відділення аПУ в хмельницькій області 
Віталій Шишко. Також участь у роботі круглого столу взяли 
спеціалісти славутської одПі.

Відкрив засідання голова Відділення Віталій Шишко. 
Він поінформував учасників про процес прийняття Подат-
кового кодексу України, його значення у правовому регу-

люванні відносини,  що виникають у сфері справляння по-
датків і зборів.

начальник славутського міськрайонного управління 
юстиції олександр Мельник зупинився на розкритті змісту 
норм Податкового кодексу щодо адміністрування податків 
та зборів: податку на додану вартість, податку на прибуток, 
податку з доходів фізичних осіб, місцевих податків і зборів, 
плати за землю, спрощеної системи оподаткування, еколо-
гічного податку та збору за першу реєстрацію транспортного 
засобу. Працівники одПі надавали присутнім кваліфіковані 
роз’яснення.

Круглий стіл «Обговорення норм Податкового кодексу України»  
у Хмельницьку
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15 березня 2011 року Відділення аПУ в хмельницькій 
області провело круглий стіл на тему: «Податковий кодекс: 
фінансовий лізинг як фактор ризику при укладенні догово-
рів та їхньої реєстрації, виникнення податкових зобов’язань 
та права на податковий кредит. Фізична особа як орендода-
вець за Податковим кодексом України». доповідачем кругло-
го столу виступив директор ЮФ «гавриленко та партнери» 
Роман Гавриленко.

на обговорення було винесено низку питань, пов’язаних 
з правовим регулюванням лізингу. Юристи визначали колізії 
у правовому регулюванні інституту лізингу за Податковим та 
господарським кодексами України, ділилися судовою практи-
кою щодо визнання недійсним договору лізингу, а також ана-
лізували оподаткування лізингу за чинним законодавством. 
Під час круглого столу фахівці також обговорювали методику 
визначення розміру орендної плати.

7 квітня 2011 року Відділення аПУ в хмельницькій об-
ласті провело круглий стіл на тему: «антикорупційне зако-
нодавство як засіб влади чи як правовий інструмент для по-
долання явищ надання незаконних переваг». доповідачем 
на круглому столі виступив Роман Гавриленко, керуючий 
партнер ЮФ «гавриленко та партнери».

У зв’язку з відсутністю в Україні законодавчих актів, які 
регулюють питання відповідальності за корупційні діяння, 
доповідач зупинився на міжнародних законодавчих актах, що 
визначають поняття корупції. Зокрема, було обговорено Ци-
вільну концепцію про боротьбу з корупцією та кримінальну 
концепцію про боротьбу з корупцією. У доповіді було вислов-

лено бачення розвитку національного законодавства в цьому 
напрямі. Присутні висловили своє бачення порушених кримі-
нальних справ в Україні, що стосуються відповідальності дер-
жавних службовців попереднього уряду. Усі присутні висло-
вили занепокоєність зростанням тенденції нехтування пра-
воохоронними органами України положень кримінального 
та кримінально-процесуального кодексів України внаслідок 
довільного та суб’єктивного розуміння поняття «склад зло-
чину та його об’єктивна сторона». оскільки поняття корупції 
в Україні є явищем, яке пов’язане з політичною волею влади, 
присутні висловили сумнів у правильності вибраного шляху, 
направленого на подолання згаданого явища.

ЗАхоДи
Круглий стіл з питань фінансового лізингу у Хмельницьку

Круглий стіл на тему: «Антикорупційне законодавство як засіб 
влади чи як правовий інструмент для подолання явищ надання 
незаконних переваг» у Відділенні АПУ в Хмельницькій області

28 квітня 2011 року Відділення асоціації правників 
України в хмельницькій області провело круглий стіл, при-
свячений виконанню комплексної програми профілактики 
злочинності у хмельницькій області.

доповідачем круглого столу виступили Віталій Шишко, 
голова Відділення аПУ в хмельницькій області, та Віктор 
Адамський, секретар постійної комісії з питань законності, 
правопорядку та місцевого самоврядування хмельницької об-
ласної ради. Також участь у роботі круглого столу взяли члени 
постійної комісії хмельницької обласної ради з питань закон-
ності, правопорядку та місцевого самоврядування.

Відкрив засідання голова Відділення Віталій Шишко. Він 
поінформував учасників, що рішенням ххі сесії обласної 
ради від 1 лютого 2006 року № 11-21/2006 було затверджено 
комплексну програму профілактики злочинності у хмель-
ницькій області на 2006—2010 роки. За період виконання 
Програми місцевими органами виконавчої влади та органа-
ми місцевого самоврядування у взаємодії з правоохоронними 
органами було здійснено комплекс скоординованих заходів, 
спрямованих на посилення захисту громадян від злочинних 
посягань, запобігання втратам держави і суспільства від дій 
правопорушників, визначено механізми впливу на криміно-
генну ситуацію, акцентовано увагу державних і недержавних 
структур на усунення причин і умов, що сприяють злочиннос-
ті та корупції в області.

секретар постійної комісії з питань законності, правопорядку 
та місцевого самоврядування хмельницької обласної ради Віктор 
адамський охарактеризував наслідки дії в області Програми. Зо-
крема, рівень злочинності на хмельниччині — один з найнижчих 
у державі (на 10 тисяч населення області припадає 80,9 злочинів, 
в Україні — 106,1). спостерігаються позитивні зміни у динаміці 
та структурі злочинності, темпи приросту злочинності поступо-
во знижуються. Також систематично проводяться командно-
штабні навчання з антитерористичного захисту енергетичного, 
транспортного комплексів, техногенно небезпечних військових 
об’єктів та населення. Правоохоронними органами вживаються 
інші заходи з метою розкриття вчинених злочинів, усунення при-
чин та умов, які їм сприяють тощо. Підсумовуючи, Віктор адам-
ський позитивно оцінив наслідки дії Програми в області.

Круглий стіл у Хмельницьку, присвячений виконанню 
Комплексної програми профілактики злочинності у 
Хмельницькій області
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22 березня 2011 року відбу-
лося чергове засіданні Правління 
асоціації правників України.

на засіданні було затверджено 
заснування Відділення аПУ в Пол-
тавській області. Установчі збори 
ініціаторів створення Відділення 
відбулися 5 лютого 2011 року у  
м. Полтаві. За рішенням установ-
чих зборів обрано голову Відді-
лення, ним став Павло Гринько, 
асистент кафедри спеціально-
правових дисциплін Полтавського 
юридичного інституту національ-
ного університету «Юридична академія України ім. Я. Му-
дрого».

Правління також затвердило 
новий склад ради Відділення аПУ 
у львівській області та Відділення 
аПУ в арк. 

Загальні збори, на яких було об-
рано членів ради Відділення аПУ у 
львівській області, відбулися 9 бе-
резня 2011 року у м. львові. Згідно 
рішення загальних зборів до цього 
органу увійшли Маркіян Маль-
ський, керівник львівського офісу 
ао Arzinger, Сергій Горніцький, 
адвокат ао «козаков і партнери», 
Антон Подільчак, менеджер 
проектів ТоВ Advice Group, Володимир Яремко, юрист 
львівського офісу ао Arzinger, та Дмитро Гудима, доцент 
кафедри теорії та філософії права львівського національного 
університету імені івана Франка. на посаді голови Відділення 
було затверджено Маркіяна Мальського.

Загальні збори членів Відділен-
ня аПУ в арк, на яких було обрано 
голову та членів ради Відділення, 
відбулися 18 лютого 2011 року в  
м. сімферополі. Згідно рішення за-
гальних зборів до складу ради Від-
ділення увійшли Віктор Мокру-
шин, суддя господарського суду 
автономної республіки крим, Влас 
Басюл, директор ЮФ «ЮФк»,  
Анатолій Меньшиков, гене-
ральний директор ТоВ «Правовий 
альянс», Марина Семенова, ди-
ректор ЮФ «семенова і Партнери», 
та Дмитро Мосієнко, начальник юридичного управління 
кримської республіканської спілки споживчих товариств. голо-
вою Відділення аПУ в арк був переобраний Віктор Мокрушин. 

Важливим рішенням на 71 засіданні Правління асоціації 
було затвердження концепції регіонального розвитку аПУ.

концепція регіонального розвитку асоціації правників Укра-
їни — це документ, покликаний систематизувати та організува-
ти роботу відділень аПУ. Він вводить якісні та кількісні критерії 
оцінки роботи керівництва відділень та допомагає визначити ре-
зультативність впроваджених ними ініціатив. концепція також 
описує інструменти, покликані підвищити ефективність роботи 
відділення в усіх напрямах.

результативність роботи відділеннь пов’язана із інвестиціями 
як фінансовими, так і інтелектуальними, які асоціація вклада-
тиме в їх роботу. адже такі питання, як залучення спеціального 
персоналу за кошт асоціації, надання додаткового фінансуван-
ня тощо напряму залежать від результативності та ефективності 
роботи відділення, динаміки його росту та кількості і масштаб-
ності заходів, які проводяться у межах відділення. 

Перелік цілей та інструментів не є вичерпним — кожне від-
ділення має право застосовувати власні підходи для розвитку, 
якщо це не суперечить статуту та Положенням аПУ.

рІшення прАВлІння

Павло Гринько, 
голова Відділення АПУ  
в Полтавській області    

Маркіян Мальський, 
голова Відділення АПУ  

у Львівській області

Віктор Мокрушин, 
голова Відділення АПУ  

в АРК

Рішення Правління Асоціації правників України 
щодо регіональних відділень

Регіональні рішення на 71 засіданні Правління АПУ

Корисні ресурси в мережі інтернет 
Проекти Асоціації правників 
України:

www.uba.ua — офіційний сайт 
Асоціації правників України

forum.uba.ua — форум Асоціації 
правників України 

www.pravovadopomoga.org —  
офіційний сайт проекту «Всеукра-
їнський день безоплатної правової 
допомоги»

www.lawfirmdebtor.com.ua — 
реєстр боржників юридичних фірм.

Асоціація у соціальних 
мережах: 

Ukrainian Bar Association —  
сторінка Асоціації правників 
України у мережі Facebook

Ukrainian Bar Association —  
група АПУ у мережі LinkedIn

Асоціація правників 
України (АПУ) — група АПУ 
в професійній мережі для 
юристів Yurysty.org.

Наші медіа-партнери: 

jurist.ua —  

офіційний сайт журналу  

«Український юрист»

www.pravotoday.in.ua — 

юридичний портал  

Pravotoday

www.ligazakon.ua —  

інформаційно-правовий  

портал «Ліга Закон».



25Вісник регіональних Відділень аПУ

рІшення прАВлІння

10 червня 2011 року відбуло-
ся 73 засідання Правління асоціа-
ції правників — останнє засідання 
керівного органу асоціації у старо-
му складі. Правління затвердило 
кандидатуру голови та план робо-
ти на 2011 рік Відділення аПУ в 
харківській області. головою Від-
ділення стала Олена Кібенко, 
керуючий партнер ЮФ «кібенко, 
оніка та Партнери». Також Відді-
лення розробило та запропонувало 
на розгляд Правління план роботи 
на другу половину 2011 року, який 

було одностайно затверджено. План включає формальні і нефор-
мальні заходи, а також регулярні щомісячні зустрічі членів ради.

рішенням Правління було 
затверджено кандидатуру го-
лови Відділення аПУ в івано-
Франківській області. головою 
Відділення став Юрій Данилів, 
керуючий партнер Юк «лексест», 
якого було обрано на позачерго-
вих Загальних зборах Відділення 
3 червня 2011 року. 

Також відтепер юридичні фір-
ми та компанії можуть підтриму-
вати роботу окремих відділень та 
напрямок регіонального розвитку 
асоціації загалом завдяки новим 
партнерським пакетам — Партнера відділення та Партнера ре-
гіонального розвитку аПУ.

72 засідання Правління АПУ в житті регіональних відділень

Новий склад Правління АПУ

Останнє засідання старого складу Правління

24 травня 2011 року на черговому засіданні Прав-
ління асоціації правників України було затверджено ново-
обраний склад ради Відділення аПУ в харківській області.

новий склад ради Відділення аПУ в харківській області 
був обраний на загальних зборах членів Відділення у квіт-
ні 2011 року та переданий на затвердження Правлінням. до 
складу ради увійшли: Володимир Марченко, приватний 
нотаріус, Олена Кібенко, керуючий партнер ЮФ «кібенко, 
оніка та Партнери», та Євген Старіков, юрисконсульт ЮФ 
ILF. З правом дорадчого голосу до цього органу увійшли: 
Ірина Селіванова, радник ЮФ ILF, та Оксана Кобзар, 
заступник директора ЮФ «Фелікс». 

Також Правління аПУ затвердило кандидатуру голови та 
склад ради Відділення аПУ в місті севастополі. нове керівни-
цтво обране на чергових  загальних зборах членів Відділення 
у квітні 2011 року та передано на затвердження Правлінням.

головою Відділення аПУ в м. 
севастополі став Сергій Рендак, 
юрисконсульт Юа «Бізнес-Право 
консалтинг». до складу ради Від-
ділення, окрім голови, увійшли 
також Анатолій Ковальов, голо-
ва севастопольського відділення 
Всеукраїнського комітету оборони 
прав людини, та Анатолій Ми-
кеш, юрисконсульт корпорації 
«Юк «Бізнес-Право аудит».

найближчим часом радою Від-
ділення буде розроблено та скла-
дено план роботи та розвитку Від-
ділення на друге півріччя 2011 року. План роботи буде подано 
на розгляд Правління на найближчому засіданні.

Сергій Рендак, 
голова Відділення АПУ  

в м. Севастополі

Олена Кібенко, 
голова Відділення АПУ  
в Харківській області

Юрій Данилів,  
голова Відділення АПУ в 

Івано-Франківській області
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Майже у кожному регіоні України асоціація правників пред-
ставлена своїми невід’ємними структурними підрозділами — ре-
гіональними відділеннями та осередками молодіжного крила 
асоціації — ліги студентів. і хоча кожний осередок і кожне відді-
лення має свій план роботи та розвитку, ефективно розвиватися 
на регіональному рівні та втілювати в життя свої основні прин-
ципи і завдання асоціація може лише за умови тісної та плід-
ної співпраці професійних юристів і майбутніх правників. адже 
професіонали мають безцінний досвід та навички, а студенти — 
енергію і потенціал. Молоді правники — це майбутні члени відді-

лень аПУ, майбутні колеги нинішніх членів. саме тому асоціація 
закликає регіональні відділення активно співпрацювати з місце-
вими осередками ліги.

Переваги співпраці з Лігою:
1. Знайомство в роботі з потенційними стажерами та колегами.
2. Підтримка з боку ліги в організаційних моментах проведення 
заходів — підготовка роздаткових матеріалів, формування баз 
потенційних партнерів та учасників заходу, написання прес-
релізів тощо.
3. Можливість залучення активних і досвідчених студентів до 
лав відділення після закінчення ними ВУЗу.
4. розробка і реалізація спільних проектів.

Форми підтримки Ліги:
1. Виступ у якості експертів на заходах ліги.
2. сприяння працевлаштуванню та проходженню стажування.
3. надання подарунків, премій для переможців проектів.
4. ініціювання стипендіальних конкурсів.
5. надання власної продукції та фінансової підтримки  
всеукраїнських проектів.
6. Підтримка річної діяльності ліги у якості генеральних  
партнерів та партнерів.

З самого початку свого існування донецький осередок ліги 
студентів почав активно співпрацювати з Відділенням аПУ в 
донецькій області. У той час лігу підтримали засновники Від-
ділення: Любов Нестиренко, директор ЮФ «Правовое со-
действие», Ігор Головань, голова ао «головань і Партнери», 
Олена Кузнецова, ЮФ «апріорі лекс» та Григорій Макі-
ян, директор ЮФ «Правіс». Вони зацікавилися діяльністю сту-
дентів, яка обіцяла стати новим подихом у юридичній професії, 
адже була спрямована на покращення знань студентів, обмін 
досвідом між старшим поколінням юристів та аматорами у 
цій справі. і співпраця дійсно дала відмінні результати. Про це 
свідчив той факт, що колишні активісти ліги студентів почали 
працювати у кращих юридичних фірмах України. 

Члени аПУ виявили зацікавленість проектами, які вті-
лювались у життя студентами, і почали надавати їм як фі-
нансову, так і організаційну допомогу. особлива увага при-
діляється судовим дебатам з кримінального права і процесу 
(«Майстерність судової промови») та господарського (імені 
с.З. Михайліна). Також Відділення підтримує проведення різ-
номанітних шкіл (із земельного права, ВТо та ін. ), круглих 
столів, конференцій, тренінгів тощо. Підтримка проявляється 
в участі у якості експертів, членів журі, лекторів і партнерів та 
допомозі в організації заходів. активісти ліги завжди можуть 
розраховувати на старших товаришів. 

У свою чергу, Відділення запрошує студентів брати участь у 
власних заходах. одним із наймасштабніших було проведення 
і східноукраїнського форуму з корпоративного права. Тоді лі-

гівці мали змогу взяти участь в організації та проведенні заходу 
такого рівня, а крім того, поспілкуватись із кращими правни-
ками східноукраїнського регіону на професійну тематику сто-
совно проблем корпоративістики, у тому числі, було проведене 
обговорення нового на той час Закону «Про акціонерні товари-
ства». У межах форуму проведено зустріч із членом Правління  
аПУ — Денисом Бугаєм, на якій обговорювалися перспекти-
ви розвитку співпраці між аПУ та лігою. 

З 2010 року активність співпраці посилилася. Цьому спри-
яло погодження спільних цілей та пріоритетів розвитку осе-
редку ліги та Відділення аПУ. на даному етапі правники і сту-
денти співпрацюють у багатьох напрямах, одним із найважли-
віших є залучення нових членів до лав асоціації. 

сподіваємося, що співпраця і взаємодопомога матиме міс-
це і у подальшому житті.

СпІВпрАця З лІгою СТуДенТІВ

Особливості співпраці АПУ та Ліги студентів 
АПУ у Донецьку

Співпраця відділень та Ліги студентів АПУ
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Багатьом юристам важко повірити в те, що люди їхньої 
професії здатні щиро і не заради власних амбіцій чи піару 
об’єднуватися, діяти у спільних інтересах, а тим більше — ді-
литися досвідом з іншими юристами. на жаль, багато колег 
нізащо не звернуться за порадою, боячись ризику виглядати 
непрофесіоналом. Так само є юристи, котрі, як відомий персо-
наж гоголівського роману, старанно накопичують і бережуть, 
як зіницю ока, свій дорогоцінний «досвід» і страшенно пере-
живають, аби хтось не розкрив їхніх «професійних секретів», 
наче без цих «секретів» вони втратять всю свою цінність як 
фахівці. Така картина довго впливала  на моє ставлення до 
професійних правничих об’єднань. З одного боку — не виста-
чало професійного спілкування, з іншого — працювало сфор-
моване уявлення про те, що ніякої користі з участі в таких 
об’єднаннях нема і бути не може. Перше перебороло — наре-
шті приєдналась до аПУ. і не пошкодувала. 

27 квітня я відвідала Загальні збори Відділення аПУ в 
харківській області. Враження позитивні, натхнення і твор-
чого запалу прибуло. очікування почали справджуватися —  
і унікальна можливість професійного спілкування з відомими 
колегами, і нагода обмінятися досвідом та компетенцією. Без 
такого спілкування важко крокувати вперед у професії, а тим 
більше — не відставати від авангарду. 

Почалося зі звичних формальностей. Звіт про роботу за-
твердили, раду Відділення переобрали. коли заслухали до-
повідь про роботу за минулий рік, виникло бажання прийма-
ти участь і підтримувати вже започатковані ініціативи. ауди-
торія пожвавішала, коли Олена Кібенко, член Правління 
аПУ, розповіла про  активну роботу інших регіональних від-
ділень. Впевнена, це саме той випадок, коли біла заздрість 
може стати двигуном прогресу. на заклик активізувати ді-
яльність одна за одною посипалися пропозиції — цікаві теми 
для щомісячних зустрічей, серед яких і дискусійні правові 
питання, і обговорення актуальних законодавчих новел, і 
така наболіла робота в полях, як перевірки. Цікавість у ауди-
торії викликало і питання стандартів юридичної роботи. По-
годьтесь, стандарти — це тема, що не часто обговорюється у 
професійному середовищі, але актуальність її лише зростає. 
Тема стандартів тісно пов’язана з багатьма іншими темати-
ками — менеджмент юридичних фірм, управління знання-
ми, client care, ринок юридичних послуг в Україні і умови ро-
боти на цьому ринку. Ці теми неодмінно стануть предметом 
обговорення на одному із засідань нашого Відділення. роз-

вивати юридичну практику в регіоні, підіймати її рівень — це 
не просто наш обов’язок, а очевидна нагальна життєва по-
треба. для цього ми маємо головне — висококласних фахів-
ців, яким лише потрібно об’єднати зусилля. Прозвучали на 
зборах пропозиції і щодо проведення інтелектуальних ігор і 
спортивних турнірів серед колег, які члени Відділення під-
тримали з ентузіазмом.

Збори перейшли в круглий стіл з питань фінансового моні-
торингу. Зібралося більше 60 фахівців, яким було цікаво послу-
хати доповідь спеціаліста держфінмоніторингу Олексія Те-
рещенка. не обійшлося без емоційних дискусій з найбільш 
спірних питань законодавства про фінансовий моніторинг.

Так піднесено та цікаво пройшли наші «харківські збори». 
Залишається тільки закликати всіх юристів харкова приєдна-
тися до нас і активно брати участь в роботі аПУ.

Оксана Кобзар, партнер ЮФ Felix

ДуМкА АВТорА
Юристи Харкова, приєднуйтесь!

Оксана Кобзар,  
член Відділення АПУ в Харківській області

АсоціАція прАвниКів уКрАїни удосКонАлилА систему елеКтронних он-лАйн плАтежів 
Нововведення суттєво полегшують здійснення 

платежів за допомогою сайту та розширюють 
функціональність ресурсу.

Так, відтепер для здійснення платежу більше 
немає необхідності авторизовуватися та заходити 
на персональну сторінку на сайті. 

Інтерфейс платежу став максимально зручним. 
Відтепер будь-який правник може заплатити 
вступний або річний членський внесок, оплатити 

участь у будь-якому заході або зробити благодійний 
внесок, використовуючи свою банківську картку — 
Visa, Master Card або Maestro.  

Будь-ласка, зверніть увагу, що здійснити 
оплату внесків онлайн на рахунок Асоціації 
правників України можливо виключно в українській 
національній валюті — гривні. Усі витрати, 
пов’язані з конвертацією валюти, покладаються на 
платника.
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конТАкТи

Президент 
Валентин Загарія— vzagariya@uba.ua 
Виконавчий директор 
Олександра Егерт — oegert@uba.ua 
Секретар з питань членства 
Юліана Дмитренко —  
members@uba.ua
Координатор заходів 
Андрій Максімов — event@uba.uba
Координатор конференцій  
та семінарів
Ія Савченко — conference@uba.ua 

Відповідальний секретар 
Леся Хоменко — info@uba.ua
Координатор комітетів та секцій 
Ганна Сухоставець —  
komitet@uba.ua
Координатор відділень  
та Ліги студентів АПУ 
Марія Гавриленко —  
braches@uba.ua
Фінансовий директор
Віктор Шелест —  
vshelest@uba.ua  

ВІДДІЛЕННЯ АПУ

АСОЦІАЦІЯ ПРАВНИКІВ УКРАЇНИ

Адреса:
вул. Межигірська, 5, 

оф. 15, 
м. Київ, 04071

Телефон/факс: 
0 (44) 492-88-48

Е-mail: 
info@uba.ua

Вісник АПУ:
visnyk@uba.ua

Web-site: 
www.uba.ua

у м. Києві
вул. Кудрявська, 23-А, м. Київ, 04053 

тел.: 0 (44) 272-12-42,  
lena.sotnik@solodko.kiev.ua 

Голова Відділення
Олена Сотник 

у Донецькій області 
вул. Щорса 33/10,  
м. Донецьк, 83050 

тел. 0 (99) 040-79-27, uba.donetsk@gmail.com 
Контактна особа 

Ярослав Максименко

у Дніпропетровській області
пр. Карла Маркса, 22, к. 621,  

м. Дніпропетровськ, 49027  
тел. 0 (63) 630-48-80,  

lera.dnepr@mail.ru
Контактна особа
Валерія Василюк

у Львівській області 
вул. Генерала Чупринки, 6/1,  

м. Львів, 79013
Тел. 0 (322) 38-20-00,  
malskyym@yahoo.com

Голова Відділення
Маркіян Мальський

у Одеській області 
вул. Успенська, 11/13, оф. 16,  

м. Одеса, 65014
тел.: 0 (48) 738-08-93,  

R.Molodetsky@jurline.com.ua 
Голова Відділення

Ростислав Молодецький

у Сумській області
вул. Кірова, 127/2, м. Суми, 40021, 

тел. 0 (542) 619-757, rekta@ua.fm
Голова Відділення
Павло Кравченко

у Тернопільській області 
вул. Замкова 1а, оф. 420 

м. Тернопіль, 46023
тел.: 0 (50) 377-04-97, mgonta@i.ua 

Голова Відділення
Микола Гонта

у Харківській області 
вул. Іванова, 7/9, оф. 9-06, 

м. Харків, 61002
Тел.: (050) 400-55-06
okibenko@gmail.com 

Голова Відділення
Олена Кібенко

у Житомирській області 
пров. Рівний, 24, м. Житомир, 10000

тел. 0 (412) 22-03-10,  
oleg_zt@bigmir.net 
Голова Відділення

Олег Лосіхін

у Хмельницькій області 
майдан Незалежності,  

1 Будинок Рад,  
м. Хмельницький, 29000

тел. 0 (382) 792-469,  
lawyer@oblrada.km.ua

Голова Відділення
Віталій Шишко

у АР Крим
вул. Октябрська, 12, оф. 21-24а,  

м. Сімферополь, 95001
тел. 0 (652) 51-07-05,  
volkova@l-a.com.ua
Голова Відділення
Віктор Мокрушин

у м. Севастополь
вул. Новоросійська, 51, оф. 6,  

м. Севастополь, 99011
тел. 0 (692) 54-80-02,  

bizpravo@ukr.net 
Голова Відділення

Сергій Рендак

в Івано-Франківській області
м. Івано-Франківськ,  

вул. Короля Данила, 20, оф. 3  
тел.: (0342) 74-17-90,  
yuriy.danyliv@lexest.eu

Голова Відділення
Юрій Данилів

у Полтавській області
пр. Першотравневий, 14,  

м. Полтава, 36000
тел.: (099) 958-22-15,  
pavel_grinko@inbox.ru

Голова Відділення
Павло Гринько

у Рівненській області
вул. Князя  Володимира, 71, каб. 207  

м. Рівне, 33013
тел.: (0362) 69-42-55,  

Galina.Kuzmaruk@aes-ua.com
Голова Відділення
Галина Кузьмарук

у Черкаській області
вул. Гоголя, 206, кв. 1,  

м. Черкаси, 18000
тел.: (047) 245-74-87, (067) 473-32-55,  

ulyanov@adviser.ck.ua
Голова Відділення 
Сергій Ульянов
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Генеральні партнери 2011 року

Офіційний 
медіа-партнер

Інформаційно-
правова підтримка

Офіційний
Iнтернет-партнер

всеукраїнська громадська організація

«асоціація правників україни»

www.uba.ua

НАША АДРЕСА: 
вул. Межигірська 5, оф. 15, м. київ 04071

Телефон/факс: 0 (44) 492-88-48


